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Kokoustiedot 
 
Aika 29.11.2021 maanantai klo 16:00 - 20:25 
 
Paikka Valtuustosali 
 
Lisätietoja  Kokoustauko klo 18.01-18.17, neuvottelutauko klo 19.30-19.45 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Janne Laulumaa, puheenjohtaja 
Harri Seikola, 1. varapuheenjohtaja 
Heikki Suominen, 2. varapuheenjohtaja, saapui klo 19.19 § 193 aikana, Eila 
Karsikas paikalla klo 16-17.16 
Jonna Mero, 3. varapuheenjohtaja 
Helinä Aaltonen 
Janne Aso 
Niko Dahlgren 
Pirita Efe 
Evert Grönblom 
Erkki Haavisto 
Jyrki Heiskari 
Juha Jormanainen 
Mikko Kangasoja 
Anneli Kivijärvi 
Mika Koivisto 
Ari Korhonen 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine 
Hannele Lehto-Laurila 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen 
Emma Lindqvist Sari Suominen 
Markus Maunula, saapui klo 17.57 § 193 aikana, Teija Hurmerinta paikalla klo 
16-17.57 
Jonni Moislahti 
Ella Mylly 
Annika Ollila 
Vesa Parantainen 
Tanja Parkko 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala 
Saila Rintee, poistui klo 16.30 § 192 aikana, tilalle Mirva Salonen 
Jarmo Rosama 
Jari Salonen 
Eeva Savola 
Tapio Soiniitty 
Jani Suominen 
Aleksi Suro Juha Hellstén 
Mikko Tammelin 
Niko Toivonen 
Eveliina Tyyskänen 
Elisa Vuorinen 
Hans Våg 
Niina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Kristiina Engström kaupunginhallituksen edustaja 
Suvi Posio vs. kaupunginjohtaja 
Juha Sandberg sosiaali- ja terveysjohtaja 
Leena Laakso sivistysjohtaja 
Sanna Häkli talousjohtaja 
Samu Mattila kaupunkikehitysjohtaja 
Timo Oja va. tekninen johtaja, saapui klo 

17.20 § 193 aikana 
Mikko Kunttu kaupungininsinööri, paikalla klo 

16.45-17.20 § 193 aikana 
Ville Auvinen IT-suunnittelija 
Sanna Tammilehto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  180 - 196 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sanna Tammilehto 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 2.12.2021 
 
 
 
  Ari Korhonen   Heikki Laine 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 3.12.2021 
 
 
   
  Sanna Tammilehto 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 180 §  Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 4 

2 181 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 182 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 183 § 1  Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokoukset, pöytäkirjojen tarkas-
taminen ja nähtäville asettaminen sekä kesätauko vuonna 2022 

7 

5 184 § 2  Sommaron AP-tonttien 680-13-1344-1, 680-13-1345-3 ja 680-13-
1349-1 hinnoittelu 

10 

6 185 § 3-4  Kiinteistön 680-1-154-4 kauppakirjan hyväksyminen 12 

7 186 § 5  Ympäristöterveydenhuollon taksan tarkistaminen 14 

8 187 §  Valtuutettu Erkki Haaviston ym. valtuutettujen aloite koskien puura-
kenteisen koulun rakentamista Raisioon 

16 

9 188 §  Talousarvion toteutuminen syyskuu 2021 ja talousarviomuutokset 22 

10 189 §  Vapaa-aikalautakunnan talousarviomuutos vuoden 2021 talousarvi-
oon 

28 

11 190 §  Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien kau-
pungin ostolaskujen avaamista avoimiksi 

30 

12 191 §  Merja Niemen eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 35 

13 192 § 6  Kuntaliiton valtuuskunnan vaali 38 

14 193 § 7-22  Vuoden 2022 talousarvio ja taloussuunnitelma 2023-2024 41 

15 194 §  Valtuutettu Heikki Laineen ym. valtuutettujen aloite henkilökunnan 
työturvallisuuden parantamisesta 

57 

16 195 §  Valtuutettu Jonna Meron ym. valtuutettujen aloite taiteen perusope-
tuksen järjestämisestä ja kehittämisestä 

59 

17 196 §  Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite Kaanaan alueen 
joukkoliikenteen parantamisesta 

61 

 
Muutoksenhaku 
 

180-196 § Muutoksenhakuohje 63 
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180 §  

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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181 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Ari 

Korhosen ja Heikki Laineen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Ari Kor-
hosen ja Heikki Laineen. 
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182 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 390 15.11.2021 

 

 Asianro 1172/00.02.02/2021 

§ 183 

Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokoukset, pöytäkirjojen tarkastaminen ja 

nähtäville asettaminen sekä kesätauko vuonna 2022 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 390 §  

 

Hallintojohtaja Suvi Posio: 

 

Raision kaupungin hallintosäännön 155 §:n mukaan toimielin pitää kokouk-

sensa päättämänään aikana ja paikassa.  

 

Kaupunginhallituksen kokoukset aloitetaan pääsääntöisesti kello 15.00 kau-

punginhallituksen kokoushuoneessa tai sähköisinä etäkokouksina. Ylimääräi-

siä kokouksia pidetään tarvittaessa. 

 

Hallintosäännön 156 §:n mukaan kokouskutsu lähetetään jäsenille ja muille, 

joilla on läsnäolo-oikeus tai -velvollisuus, toimielimen päättämällä tavalla. Mi-

käli toimielin ei ole muuta päättänyt, kokouskutsu on lähetettävä viimeistään 

kolme päivää ennen kokousta. 

 

Sekä kaupunginhallituksen että kaupunginvaltuuston esityslistat lähetetään 

ensisijaisesti sähköisesti kaupunginhallituksen päätettyä 11.6.2018 § 217 

sähköisen kokousjärjestelmän käytön periaatteista ja sen käytön laajentami-

sesta.  

 

Hallintosäännön 176 §:n mukaan pöytäkirjan sisällöstä vastaa toimielimen 

puheenjohtaja. Pöytäkirjan allekirjoittaa puheenjohtaja ja varmentaa pöytäkir-

janpitäjä. Pöytäkirja tarkastetaan toimielimen päättämällä tavalla. Pöytäkirja 

pidetään yleisesti nähtävänä toimielimen päättämänä aikana ja paikassa siten 

kuin siitä vähintään yhtä päivää aiemmin on ilmoitettu. 

 

Kaupunginhallituksen kokousten pöytäkirjat tarkastetaan ensisijaisesti sähköi-

sesti. Pöytäkirja lähetetään tarkastettavaksi puheenjohtajalle ja pöytäkirjan-

tarkastajille sähköpostilla Raision kaupungin sähköpostiosoitteeseen ja pu-

heenjohtaja ja pöytäkirjan tarkastajat allekirjoittavat pöytäkirjan tämän jälkeen 

tunnistautumalla esim. verkkopankkitunnuksilla. Pöytäkirja tarkastetaan viikon 

kuluttua kokouksesta ja asetetaan yleisesti nähtäville kaupungin verkkosivuille 

tarkastusta seuraavana arkipäivänä. Tarkastuspäivän ollessa pyhäpäivä, pöy-

täkirjan tarkastus siirtyy seuraavaan arkipäivään ja pöytäkirja asetetaan näh-

täville tarkastusta seuraavana arkipäivänä. Vastaavasti nähtäville asettamis-

päivän ollessa pyhäpäivä, pöytäkirja asetetaan nähtäville tätä seuraavana ar-

kipäivänä.  
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Pöytäkirjan tarkastavat kaksi kullakin kerralla sitä varten valittua jäsentä, mi-

käli kaupunginhallitus ei jonkin asian osalta erikseen päätä, että kyseisen asi-

an osalta pöytäkirja tarkastetaan heti. 

 

--- 

 

Kuntalain 94 §:n mukaan valtuusto kokoontuu päättäminään aikoina ja myös 

silloin, kun valtuuston puheenjohtaja katsoo sen tarpeelliseksi. Kokouskutsu 

on lähetettävä vähintään neljä päivää ennen kokousta.  

 

Valtuuston kokoukset aloitetaan pääsääntöisesti kello 18.00 kaupunginval-

tuuston istuntosalissa tai sähköisinä etäkokouksina. Ylimääräisiä kokouksia 

pidetään tarvittaessa. 

 

Hallintosäännön 135 §:n mukaan valtuuston pöytäkirjasta noudatetaan sovel-

tuvin osin, mitä pöytäkirjasta hallintosäännön 2 luvussa määrätään. Valtuus-

ton pöytäkirjan tarkastaa kaksi kullakin kerralla tähän tehtävään valittua val-

tuutettua, jollei valtuusto jonkin asian kohdalla toisin päätä. 

 

Valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan ensisijaisesti sähköisesti. Pöy-

täkirja lähetetään tarkastettavaksi puheenjohtajalle ja pöytäkirjantarkastajille 

sähköpostilla Raision kaupungin sähköpostiosoitteeseen ja puheenjohtaja ja 

pöytäkirjan tarkastajat allekirjoittavat pöytäkirjan tämän jälkeen tunnistautu-

malla esim. verkkopankkitunnuksilla. Pöytäkirja tarkastetaan kokousta seu-

raavana torstaina ja asetetaan nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta 

seuraavana arkipäivänä. Tarkastuspäivän ollessa pyhäpäivä, pöytäkirjan tar-

kastus siirtyy seuraavaan arkipäivään ja pöytäkirja asetetaan nähtäville tar-

kastusta seuraavana arkipäivänä. Vastaavasti nähtäville asettamispäivän ol-

lessa pyhäpäivä, pöytäkirja asetetaan nähtäville tätä seuraavana arkipäivänä. 

 

Kaupungin virastot suljetaan osittain tai lähes kokonaan kesätauon ajaksi 

4.7.-31.7.2022 henkilökunnan vuosilomien vuoksi. Toimialojen tulee huolehtia 

tarpeellisten palvelujen tarjoamisesta sekä päivystysjärjestelyistä lomien ai-

kana. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) kokoontua vuoden 2022 aikana pääsääntöisesti kaupunginhallituksen ko-

koushuoneessa tai sähköisinä etäkokouksina liitteen mukaisina kokous-

päivinä ja -aikoina 

 

2) hyväksyä kesätauon ajankohdaksi 4.7.-31.7.2022 

 

3) että kaupunginhallituksen kokousten pöytäkirjat tarkastaa kaksi kussakin 

kokouksessa valittua pöytäkirjantarkastajaa ensisijaisesti sähköisesti vii-
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kon kuluttua kokouksesta ja tarkastettu julkinen pöytäkirja asetetaan ylei-

sesti nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta seuraavana arkipäi-

vänä yllä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin  

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee kaupunginhallituksen ko-

kouspäivät vuodelle 2022 tiedokseen 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää liitteen mukaiset valtuuston 

kokouspäivät ja -ajat vuodelle 2022  

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan 

ensisijaisesti sähköisesti kokousta seuraavana torstaina ja tarkastettu jul-

kinen pöytäkirja asetetaan nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta 

seuraavana arkipäivänä yllä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin.   

 

Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti lisätä kaupunginhallituksen kokouksen 

varapäiväksi 17.1. ja muutettiin kaupunginhallituksen toukokuun alun kokous-

päiväksi 10.5. Muilta osin kaupunginhallitus hyväksyi kaupunginjohtajan pää-

tösehdotuksen. 

 

Va. tekninen johtaja Timo Oja saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn ai-

kana klo 8.55. 

 

 

Liitteet 1 Kokousaikataulu kevät 2022 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

1) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee kaupunginhallituksen ko-

kouspäivät vuodelle 2022 tiedokseen 

 

2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää liitteen mukaiset valtuuston 

kokouspäivät ja -ajat vuodelle 2022  

 

3) ehdottaa valtuustolle, että valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan 

ensisijaisesti sähköisesti kokousta seuraavana torstaina ja tarkastettu jul-

kinen pöytäkirja asetetaan nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta 

seuraavana arkipäivänä yllä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin.   

 

Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

Tiedoksi   Toimialat  

  Verkkosivut 

  Vuosi-ilmoitus 
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Kaupunginhallitus § 391 15.11.2021 

 

 Asianro 1149/10.00.02.00/2021 

§ 184 

Sommaron AP-tonttien 680-13-1344-1, 680-13-1345-3 ja 680-13-1349-1 hinnoittelu 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 391 §  

 

 Mittausteknikko Markku Mäkinen 10.11.2021: 

 

Kaupungilla on tarjolla kolme yhtiömuotoista AP-tonttia Sommaron asema-

kaava-alueella. Kaupunginvaltuusto on 21.4.2008 § 54 hyväksynyt alueen 

AO- ja AP-tonteille hinnaksi 40 €/m2. Sommaron omakotitontit ovat rakentu-

neet pääasiassa noin kymmenen vuotta sitten, mutta yhtiömuotoisille tonteille 

ei ole ollut kysyntää. Tonttien rakennusoikeudet ovat melko pienet, joka tar-

koittaa rakennusoikeuden hintana 160 – 230 €/k-m2.  

 

Sijaintiin nähden hintataso on varsin korkea. Tontit ovat olleet hyvin pitkään 

myynnissä, joten niiden hintaa voisi alentaa. Mikäli alennus olisi 10 %, niin täl-

löin neliöhinta olisi 36 € ja tonttien yhteishinta alenisi 53 628 €.  

 

Tunnus Pinta-ala Rak.oikeus Hinta Hintaesitys -10%      

 

1344-1 3219   804 128 760,00 115 884,00 

1345-3 2303   400   92 120,00   82 908,00 

1349-1 7885 1577 315 400,00 283 860,00 

      

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy tonttien 680-

13-1344-1, 680-13-1345-3 ja 680-13-1349-1 hinnaksi 36 €/m2 edellä esitetty-

jen hintojen mukaisesti. Tonttien luovutusmuotona on myynti tai vuokraus. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 2 Sommaro AP-tontit.pdf 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy tonttien 680-13-1344-1, 680-13-

1345-3 ja 680-13-1349-1 hinnaksi 36 €/m2 edellä esitettyjen hintojen mukai-

sesti. Tonttien luovutusmuotona on myynti tai vuokraus. 
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Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Outi Pekkala, Maankäyttö- ja asumispalvelut  

  Markku Mäkinen, Maankäyttö- ja asumispalvelut 
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Kaupunginhallitus § 392 15.11.2021 

 

 Asianro 1141/10.00.01.00/2021 

§ 185 

Kiinteistön 680-1-154-4 kauppakirjan hyväksyminen 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 392 §  

 

 Maankäyttöjohtaja Outi Pekkala 9.11.2021: 

 

Kaupungin ja kiinteistön omistajan kesken on käyty pidemmän aikaa neuvot-

teluja otsikossa mainitun kiinteistön ostamisesta kaupungille. Nyt tänä syksy-

nä neuvotteluissa on päästy yhteiseen näkemykseen ja siltä pohjalta on laa-

dittu oheinen kauppakirja.  

 

Kiinteistö 680-1-154-4 sijaitsee osoitteessa Kreetankuja 2 ja on pinta-alaltaan 

2378 m2. Kiinteistö on voimassa olevassa asemakaavassa Martinkadun ja tu-

levan Elauksenkadun katualuetta. Kaupungilla on siten lunastusvelvoite kiin-

teistön osalta. Aiemmassa asemakaavassa kiinteistö on ollut liike- ja toimisto-

rakennusten korttelialuetta. Kiinteistöllä sijaitsee kerrosalaltaan noin 970 m2:n 

suuruinen toimistorakennus, joka sisältyy kauppaan. Pääosa rakennuksen 

toimitiloista on vuokrattu seitsemällä vuokrasopimuksella, joista kuusi on tois-

taiseksi voimassa 3 kk irtisanomisajalla ja yksi määräaikainen ja voimassa 

31.12.2022 asti.  

 

Kauppahinta on 1.058.000 euroa. Vastaavasti kiinteistön vuokrasopimuksista 

saatava tulo noin 110.000 euroa / vuosi (+alv).  

 

Ulkopuolisen arvioijan (Newsec Valuation Oy) mukaan kauppahinta vastaa 

kiinteistön markkina-arvoa. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy liit-

teenä olevan kiinteistöä 680-1-154-4 koskevan kauppakirjan. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.  

 

Va. tekninen johtaja Timo Oja poistui kokouksesta tämän asian jälkeen klo 

9.38. 

 

 

Liitteet 3 Kauppakirja 680-1-154-4.pdf 

 4 Sijaintikartta 680-1-154-4.pdf 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan kiin-

teistöä 680-1-154-4 koskevan kauppakirjan. 

 

Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Contour Office Solution Oy  

  Satu Mäkelä, Maankäyttö- ja asumispalvelut 

  Seija Achrén, Maankäyttö- ja asumispalvelut 

  Antti Siirava, Maankäyttö- ja asumispalvelut 

  Armi Peltonen, Talouspalvelut 
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Terveysvalvontajaosto § 46 19.10.2021 

Kaupunginhallitus § 399 15.11.2021 

 

 Asianro 1051/02.05.00/2021 

§ 186 

Ympäristöterveydenhuollon taksan tarkistaminen 

 

Päätöshistoria 

 

Terveysvalvontajaosto 19.10.2021 46 §  

 

 Terveystarkastaja Kirsi Puola 12.10.2021: 

 

Ympäristöterveydenhuollon taksa on hyväksytty kaupunginvaltuustossa 

10.12.2018 § 160 ja se on tullut voimaan 1.1.2019.  

 

Taksaa on tullut tarpeen päivittää elintarvikelain muutosten johdosta. Taksaan 

on lisätty uuden lain mukainen vuosittain perittävä valvonnan perusmaksu, 

jonka suuruus on 150 euroa (elintarvikelaki 297/2021 § 72). Lisäksi on lisätty 

mahdollisuus periä maksu, jos valvontakohteen kanssa etukäteen sovittua tai 

valvontaviranomaisen tiettynä aikana tehtäväksi määräämää tarkastusta tai 

näytteenottoa ei valvontakohteesta johtuvasta syystä voida tehdä (120 €). Al-

kutuotanto on vapautettu valvontamaksuista, joten näitä kohteita koskevat 

hinnat on poistettu taksasta. Näytteenotosta sekä asiakirjojen tarkastuksesta 

ja todistusten allekirjoituksesta perittäviin maksuihin esitetään pientä korotus-

ta. Elintarvikkeiden valmistusta koskeva muun valmistuksen valvontamaksu 

muuttuisi tuntiperusteiseksi. 

 

Terveydensuojelulain mukaisten maksujen osalta taksarakenne on ennallaan. 

Hallitus on esittänyt terveydensuojelulain muutosta eduskunnalle (HE 

140/2021), mutta sitä ei ole vielä päätetty. Muutokset koskisivat suoritettavan 

valvonnan maksullisuutta. Taksaa tullaan päivittämään tältä osin lain voimaan 

tullessa. Tupakkalain ja lääkelain mukaisten maksujen osalta taksarakenne 

pysyy ennallaan.  

 

Taksa on laadittu kuntaliiton mallipohjalle, jossa on huomioitu elintarvikelain 

muutokset sekä 14.12.2019 voimaan tullut valvonta-asetus (EU) 2017/625. 

 

Esityslistan oheismateriaalina on maksutaksa, johon muutokset on tehty pu-

naisella. 

 

Päätösehdotus Terveystarkastaja Kirsi Puola 

 

Terveysvalvontajaosto esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle 

ympäristöterveydenhuollon taksan hyväksymistä siten, että se tulee voimaan 

1.1.2022 alkaen mahdollisesta muutoksenhausta huolimatta. 
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Päätös Terveysvalvontajaosto hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 399 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle ympäristöterveydenhuollon taksan 

hyväksymistä siten, että se tulee voimaan 1.1.2022 alkaen mahdollisesta 

muutoksenhausta huolimatta. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 5 Ympäristöterveydenhuollon taksa.pdf 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle ympäristöterveydenhuollon taksan hyväksymistä siten, 

että se tulee voimaan 1.1.2022 alkaen mahdollisesta muutoksenhausta huo-

limatta. 

 

Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 87 12.10.2020 

Infralautakunta § 10 7.9.2021 

Kaupunginhallitus § 359 26.10.2021 

Kaupunginhallitus § 400 15.11.2021 

 

 Asianro 894/10.03.02.00/2020 

§ 187 

Valtuutettu Erkki Haaviston ym. valtuutettujen aloite koskien puurakenteisen kou-

lun rakentamista Raisioon 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 87 §  

 

”Valtuutettu Erkki Haavisto jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Hyväksyimme juuri Vaisaaren koulun tarveselvityksen sekä käynnistimme sii-

tä hankeselvityksen. Viime aikoina yhä useampi kunta on koulurakennukses-

sa päätynyt puurakenteeseen. Syitä tähän ovat olleet ympäristöystävällisyys 

sekä sisäilman laatu. Puu nielee hiiltä ja siitä tehty rakennus sitoo hiiltä jopa 

satojen vuosienajan. Lisäksi puu tasaa luonnostaa sisäilman kosteutta ja te-

kee sisäilmasta miellyttävämpää. Puurakennuksissa on myös hyvä akustiikka. 

Tutkimusten mukaan puurakennuksissa ihmisen sydämenlyönnit tasaantuvat 

ja stressitaso laskee. 

 

Raisiossakin on puurakentamista harjoiteltu. Viimeisempänä tuloksena on 

upea hirsirunkoinen majoitusrakennus Kesärantaan. Nyt on Raisiolla mahdol-

lisuus nousta ekologisessa ja kestävässä rakentamisessa edelläkävijöiden 

joukkoon. Siksi ehdotamme, että Vaisaaren hankesuunnittelussa tulee ottaa 

ensisijaiseksi vaihtoehdoksi uudisrakennuksen tekeminen puusta. 

 

Raisiossa 12.10.2020 

 

Keskustan valtuustoryhmä 

 

Erkki Haavisto Merja Niemi 

Jukka Rantala Emma Lindqvist 

Jari Pulkkinen Heikki Laine 

Jukka A. Rantala Janne Laulumaa 

Saila Rintee  Pekka Heikkilä 

Sari Suominen Jari Salonen 

Merja Niemi  Helena Sukari 

Elisa Vuorinen Tanja Parkko 

Pekka Närhinen Niko Toivonen 

Juha Jormanainen Eeva Savola 

Eija Erasvuo  Janette Broberg 

Niina Puoskari Markus Maunula 
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Jonni Moislahti Harri Seikola 

Jouni Mäki  Eija Nurmi 

Heikki Laine  Vesa Parantainen” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 26.10.2020 318 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Erkki Haaviston aloitteen koskien 

puurakenteisen koulun rakentamista Raisioon teknisen lautakunnan valmistel-

tavaksi – –” 

 

 

Infralautakunta 7.9.2021 10 §  

 

Kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen 23.8.2021: 

 

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen tarveselvityksen kokoukses-

saan 12.10.2020. 

 

Vaisaaren uusi koulu suunnitellaan rakennettavan nykyisen Vaisaaren koulun 

ja kirjaston väliselle pysäköintialueelle Vaisaaren kaupunginosaan kortteliin 

0157 tontille 1, osoitteeseen Juhaninkuja 4. Tarvittavat asemakaavamuutok-

set ovat vireillä. 

 

Rakennuksen rungon materiaalivalinnalla on merkittävä vaikutus rakentamis-

kustannuksiin, sekä ylläpito-, ja käyttökustannuksiin koko rakennuksen elin-

kaaren aikana. Runkomateriaalin valinnalla on vaikutuksensa myös kerros-

korkeuteen ja tehtäviin tilaratkaisuihin. Hankesuunnitelmassa selvitetään ra-

kennusosittain betonirakenteisen ja puurakenteisen koulun rakenteiden eroja 

ja materiaalivalinnan vaikutuksia rakentamiseen, palosuojaukseen ja ylläpi-

toon. Lisäksi siinä otetaan kantaa suunnitteluratkaisuvaihtoehtoihin ja raken-

nuksen hiilijalanjälkeen. 

 

Rakennuksen hiilijalanjälki koostuu tuotevaiheesta, kuljetuksesta rakennus-

paikalle, rakentamisvaiheesta, kunnossapidosta ja osien vaihdosta, veden ja 

energian käytöstä sekä purkamisesta. 

 

Tutkimusten mukaan rakennuksen elinkaaren hiilijalanjäljestä 60 vuoden tar-

kastelujaksolla noin 65 prosenttia riippuu rakennuksen energiankulutuksesta 

ja noin 30 prosenttiin voidaan vaikuttaa materiaalivalinnoilla, rakennusmateri-

aalien määrällä ja laadulla. 

 

Rakennuksen hiilijalanjäljen muodostuminen voidaan jakaa tuote-, rakenta-

mis-, käyttö- ja purkuvaiheisiin. Näin ollen hiilijalanjälkeen sisältyy kaikki elin-

kaaren päästöt aina rakennusmateriaalien valmistuksesta ja kuljetuksista se-
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kä kunnossapidosta ja osien vaihdosta energian ja veden kulutukseen ja ra-

kennuksen purkamiseen. 

 

Vaisaaren uuden koulurakennuksen hiilijalanjälkeä arvioitiin eri runkomateri-

aaleilla toteutettuna rakennuksen kokoon ja pinta-aloihin perustuen. Tulokset 

soveltuvat eri runkotyyppien vertailuun, mutta niitä ei voida pitää lopullisena 

rakennuksen hiilijalanjälkenä. Tarkempien tulosten laskeminen vaatisi tietoa 

käytettävien rakennusmateriaalien määrästä sekä rakennuksen energiankulu-

tuksesta, joka on tarkastelussa laskettu keskiarvona vastaavan käyttötarkoi-

tuksen ja kokoluokan rakennusten energiatodistusten perusteella. 

 

Koulurakennuksesta on laadittu myös kustannusarviot betoni- ja puurakentei-

sena. Tavoitehinta-arviomenetelmä ei ota kantaa runkoratkaisusta tarkemmin, 

mutta se perustuu perinteiseen betonirunkoon. Puurunko vaihtoehdossa on 

käytetty aiempien hankkeiden yhteydessä tehtyjä vertailuja ja niistä saatuja 

vertailukustannuksia rungon eri rakennusosille. 

 

Uuden nykyaikaisen oppimisympäristön edellytykset täyttävän kouluraken-

nuksen elinkaaren pituudeksi tavoitellaan perustusten ja rungon osalta vähin-

tään 100 vuotta, muut rakennusosat 50 vuotta ja peruskorjausväliksi 25–30 

vuotta. Yli 50 vuoden elinkaaritavoite edellyttää suunnittelulle ja lopputuloksel-

le asetettavien tavoitteiden huolellista määrittelyä ja tavoitteiden toteutumisen 

tarkkaa valvontaa. 

 

Vaisaaren uuden koulun hankesuunnitelma valmistuu vuoden 2021 aikana, 

jonka hyväksymisen yhteydessä päätetään uuden koulurakennuksen raken-

ne. 

 

Päätösehdotus Va. tekninen johtaja Timo Oja 

 

Infralautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Infralautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 26.10.2021 359 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja lausuu lisäksi seu-

raavasti: 

 

Tiedonpuiston koulu tulee toteuttaa ympäristöystävällisesti ja muuttuvan 

ilmaston aiheuttamia kosteusrasituksia kestävästi ja hyvään sisäilman laa-

tuun panostaen. Rakennuksessa tulee pyrkiä käyttämään mahdollisim-

man paljon puuta. Ulkoseinärakenteessa tulee pyrkiä kosteusteknisesti 



Raision kaupunki Pöytäkirja   19 (64) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 29.11.2021  

 

toimintavarmoihin ratkaisuihin kuten yksiaineisiin ulkoseinärakenteisiin 

(esimerkiksi massiivipuu tai kennotiili), mutta rakennuksen ensimmäinen 

kerros voidaan tehdä myös betonisena.  

 

Kaupungin tulevissa julkisissa rakennushankkeissa tulee huomioida ra-

kennuksen elinkaaren vähähiilisyys ja panostaa kosteusteknisesti vähä-

riskisten materiaalien ja ratkaisuiden käyttöön. Hankkeiden suunnittelua 

käynnistettäessä materiaalivaihtoehtona tulee huomioida puun mahdolli-

simman runsas hyödyntäminen tai muut mahdollisimman yksiaineiset ja 

kosteusteknisesti turvalliset rakennusmateriaalit kuten keraamiset kenno-

harkot. Lisäksi uudisrakennuskohteissa tulee tehdä uusiutuvien energian-

tuotantomuotojen vertailu ja hyödyntää ilmastoystävällisiä energiansääs-

tö- ja tuotantoratkaisuja. 

 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuun käsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Jonni Moislahti ehdotti asian jättämistä pöydälle.  

 

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle. 

 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 400 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja lausuu lisäksi seu-

raavasti: 

 

Tiedonpuiston koulu tulee toteuttaa ympäristöystävällisesti ja muuttuvan 

ilmaston aiheuttamia kosteusrasituksia kestävästi ja hyvään sisäilman laa-

tuun panostaen. Rakennuksessa tulee pyrkiä käyttämään mahdollisim-

man paljon puuta. Ulkoseinärakenteessa tulee pyrkiä kosteusteknisesti 

toimintavarmoihin ratkaisuihin kuten yksiaineisiin ulkoseinärakenteisiin 

(esimerkiksi massiivipuu tai kennotiili), mutta rakennuksen ensimmäinen 

kerros voidaan tehdä myös betonisena.  

 

Kaupungin tulevissa julkisissa rakennushankkeissa tulee huomioida ra-

kennuksen elinkaaren vähähiilisyys ja panostaa kosteusteknisesti vähä-

riskisten materiaalien ja ratkaisuiden käyttöön. Hankkeiden suunnittelua 

käynnistettäessä materiaalivaihtoehtona tulee huomioida puun mahdolli-

simman runsas hyödyntäminen tai muut mahdollisimman yksiaineiset ja 

kosteusteknisesti turvalliset rakennusmateriaalit kuten keraamiset kenno-
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harkot. Lisäksi uudisrakennuskohteissa tulee tehdä uusiutuvien energian-

tuotantomuotojen vertailu ja hyödyntää ilmastoystävällisiä energiansääs-

tö- ja tuotantoratkaisuja. 

 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuun käsitellyksi.  

 

 

Päätös Jonni Moislahti ehdotti Tanja Parkon kannattamana, että kaupunginjohtajan 

lausumaehdotuksesta jälkimmäinen kappale otetaan pois ja ensimmäinen 

kappale muutetaan valtuuston päätöstä vastaavaksi eli kuulumaan seuraa-

vasti:  

 

”Rakennus tulee toteuttaa ympäristöystävällisesti, energiatehokkaasti ja muut-

tuvan ilmaston aiheuttamia kosteusrasituksia kestävästi. Ulkoseinärakentees-

sa tulee pyrkiä rakennus- ja kosteusteknisesti toimintavarmoihin ratkaisuihin. 

Rakentamisessa tulee suosia puun käyttöä ja ainakin sisätiloissa tulee käyt-

tää mahdollisimman paljon puuta.” 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi Jonni Moislahden ehdotuksen yksimielisesti ja 

päätti: 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja lausua lisäksi seu-

raavasti: 

 

Rakennus tulee toteuttaa ympäristöystävällisesti, energiatehokkaasti ja muut-

tuvan ilmaston aiheuttamia kosteusrasituksia kestävästi. Ulkoseinärakentees-

sa tulee pyrkiä rakennus- ja kosteusteknisesti toimintavarmoihin ratkaisuihin. 

Rakentamisessa tulee suosia puun käyttöä ja ainakin sisätiloissa tulee käyt-

tää mahdollisimman paljon puuta.” 

 

- saattaa aloitteen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuun käsitellyksi.  

 

Jukka Rantala saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo 10.00.  

 

Pidettiin kokoustauko tämän asian käsittelyn aikana klo 10.10-10.15. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-
sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 
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Tiedoksi   Erkki Haavisto  

  Ari Jalonen, Tilapalvelut 
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Kaupunginhallitus § 402 15.11.2021 

 

 Asianro 337/02.02.02/2021 

§ 188 

Talousarvion toteutuminen syyskuu 2021 ja talousarviomuutokset 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 402 §  

 

Talousjohtaja Sanna Häkli 11.11.2021: 

 

Talousarvion kuukausikohtaista toteutumista seurataan toimielimissä. Kau-

punginhallitukselle laadittava raportti sisältää koko kaupungin tuloslaskelman 

lisäksi raportin käyttötalouden toteumasta lautakunnittain toimintatuottojen, 

toimintakulujen ja toimintakatteen tasolla. Raportissa esitetään talousarvion 

toteutumisen lisäksi vertailu edelliseen vuoteen. Kaupunginvaltuustolle laadi-

taan talouden toteutuman raportti maaliskuun lopun, kesäkuun lopun sekä 

syyskuun lopun tilanteesta.  

 

Ohessa on tammi-syyskuun talouden toteumaraportit, verotulojen kertymä, 

kuntaviuhka erikoissairaanhoidon käytöstä sekä henkilöstöpalveluiden koos-

tama raportti henkilöstömääristä 30.9.2021. 

Kaupungin uusi organisaatio astui voimaan elokuun alussa. Kuukausiraportit 

on esitetty elokuun raportoinnista alkaen uudella lautakuntarakenteella. Kau-

punginhallituksen alaiset kokonaisuudet esitetään lautakuntaraportissa kau-

punginhallituksen yhteenlasketun toteuman lisäksi.  

 

Raision kaupungin tuloslaskelman toteutuminen syyskuu 2021 

Tasaisen käytön mukainen elokuun toteuma olisi 75,0 %. Toteumaprosentit 

esitetään liitteenä olevissa raporteissa. 

 

Toimintakate 

Toimintatuottojen ja toimintakulujen erotuksena syntyvä toimintakate oli 

syyskuussa noin -100,3 miljoonaa euroa ja se toteutui noin 1,7 miljoonaa eu-

roa laskennallista talousarviota paremmin. Toteumaprosentti oli 73,8 %. 

Lautakuntien toimintakatteet toteutuivat laskennallista talousarviota paremmin 

sosiaali- ja terveyslautakuntaa lukuun ottamatta. Sosiaali- ja terveyspalvelui-

den osalta kulujen toteuma on ollut merkittävästi arvioitua suurempaa perhe-

palveluissa, vammaispalveluissa, suun terveydenhuollossa ja vastaanottopal-

veluissa. Vastaanottopalveluissa lisäkustannuksia on aiheutunut pitkittyneen 

koronapandemian vuoksi mm. hoitotyön, koronajäljityksen, näytteenottojen ja 

rokotusten osalta.  
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Sosiaali- ja terveyslautakunnan osalta on tehty syyskuussa tehtyyn arvioon 

perustuen talousarviomuutos Kv 1.11.2021 § 168), minkä johdosta loppuvuo-

den osalta toteuma vastaa paremmin muutettua talousarviota.  

Vapaa-aikalautakunnan talousarvioon on syyskuussa (Kv 6.9.2021 § 130) 

tehty tulojen osalta talousarviomuutos, koska Uintikeskus Ulpukka on ollut ko-

ronavirustilanteen vuoksi suljettuna 1.1.-2.5.2021, eikä alkuperäisen talousar-

vion tulostavoitetta arvioitu saavutettavan. Talousarviomuutoksen myötä va-

paa-aikalautakunnan tammi-syyskuun toteuma on arvioitua parempi. Ulpukan 

toiminnan lisäksi korona on vaikuttanut myös kevään ja kesän ryhmäliikun-

taan ja leireihin. 

Muut lautakunnat eivät ole esittäneet nettoon vaikuttavia talousarviomuutok-

sia syys-lokakuun aikaisissa raportoinneissa. 

Koko kaupungin toimintatuottojen toteuma oli syyskuussa 32,5 miljoonaa 

euroa. Toimintatuotot toteutuivat kokonaisuudessaan noin 3,0 miljoonaa eu-

roa laskennallista talousarviota paremmin ja noin 2,5 miljoonaa euroa pa-

remmin kuin edellisvuonna. Tulojen hyvään toteumaan ovat vaikuttaneet mm. 

luovutusvoitot maanmyynneistä sekä maaomaisuuden vuokratuotot. Vuokra-

tuottojen lisäksi myös rakennuslupien määrä on kasvanut huomattavasti.  

Koko kaupungin toimintakulujen toteuma oli syyskuussa noin -132,8 miljoo-

naa euroa ja ne toteutuivat noin 1,3 miljoonaa euroa talousarviota suurempi-

na. Toimintakuluista henkilöstökulut olivat -56,9 miljoonaa euroa, ja ne toteu-

tuivat talousarvion mukaisesti tai sen alle sivistyslautakuntaa lukuun ottamat-

ta. Toinen iso kululaji, palvelujen ostot, toteutui -61,1 miljoonan euron suurui-

sena ylittäen laskennallisen talousarvion 1,7 miljoonalla eurolla. Palvelujen 

ostot ylittyivät sosiaali- ja terveyslautakunnan osalta noin 3,0 miljoonalla eu-

rolla. Muiden lautakuntien osalta palvelujen ostot alittivat talousarvion. 

Raision erikoissairaanhoidon käyttö suhteessa tasaerälaskutukseen oli tam-

mi-syyskuussa -2,5 %. 

 

Verotulot 

Ansio- ja pääomatuloveroja tilitettiin syyskuussa Verohallinnon mukaan koko 

maan tasolla 2,2 prosenttia edellisvuotta enemmän. Kumulatiivinen kasvu 

vuoden alusta on 4,9 prosenttia. Tuloveroeristä eniten kasvua oli palkoissa. 

Kasvua oli myös ennakkoveroissa ja jäännösveroissa. Tilitettävää määrää 

vähensivät edellisestä vuodesta verovuoden 2020 veronpalautukset. Yhteisö-

verojen tilitykset ovat toteutuneet huomattavasti edellisvuotta paremmin. 

Myös kiinteistöverojen tilitykset ovat kasvaneet vuodesta 2020, kasvuprosen-

tin ollessa 3,0 prosenttia. 

Raision kaupungin verotulot toteutuivat tammi-syyskuussa noin 2,6 miljoonaa 

euroa laskennallista talousarviota paremmin. Yhteensä verotuloja kertyi noin 

84,6 miljoonaa euroa. Kunnallisveroa kertyi noin 72,1 miljoonaa euroa ja yh-

teisöveroa noin 6,5 miljoonaa euroa. Kiinteistöveron kertymä oli noin 6,0 mil-

joonaa euroa. 
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Raision koko vuoden verotulojen määrä alkuperäisessä talousarviossa 2021 

on 106,9 miljoonaa euroa. Tämänhetkinen koko vuoden verotuloarvio aiem-

min tehdyn talousarviomuutoksen jälkeen on 109,4 miljoonaa euroa. 

Valtionosuudet 

Valtionosuudet toteutuivat tammi-syyskuussa talousarvion mukaisesti, ollen 

syyskuun lopussa kokonaisuudessaan noin 26,5 miljoonaa euroa. Toteuma 

on noin 0,3 miljoonaa pienempi kuin vuoden 2020 syyskuussa. 

Vuosikate ja tuloslaskelman toteutuminen  

Vuosikate toteutui syyskuussa noin 4,3 miljoonaa euroa laskennallista vuosi-

katetta paremmin, josta merkittävin selittävä tekijä on verotulojen arvioitua 

positiivisempi toteutuminen. Syyskuun vuosikate oli 10,9 miljoonaa euroa, jo-

ka on noin 2,9 miljoonaa euroa vuoden 2020 syyskuun vuosikatetta parempi.  

Vuosikatteeseen vaikuttavat rahoitustuotot tulevat koko vuoden osalta alittu-

maan osinkotuottojen arvioitua heikomman toteuman vuoksi, noin 150 tuhatta 

euroa. Lisäksi rahoituskulut toteutuvat arvioitua suurempina, noin 32 tuhatta 

euroa. Näin ollen rahoitustuottojen ja rahoituskulujen osalta tulee tehdä ta-

lousarviomuutos. 

Poistot toteutuivat hieman laskennallista talousarviota pienempinä, ollen noin 

-5,6 miljoonaa euroa.  

Tuloslaskelma toteutui kokonaisuudessaan syyskuussa noin 5,3 miljoonan 

euron suuruisena. Vuonna 2020 syyskuun tuloslaskelma toteutui 2,5 miljoo-

nan euron suuruisena. 

 

Investoinnit 

Investointien kokonaismenot olivat tammi-syyskuussa noin -4,8 miljoonaa eu-

roa toteumaprosentin ollessa 41,1 %. Investointien nettomenot olivat -3,1 mil-

joonaa euroa. 

 

 

Vuoden 2021 tulosennuste ja talousarviomuutokset tuloslaskelmaosaan 

 

Vuoden 2021 alkuperäisessä talousarviossa tilikauden alijäämäksi arvioitiin -

2,4 miljoonaa euroa. Muutettu talousarvio 2021 on syyskuun raportissa 1,0 

miljoonaa euroa ylijäämäinen.   

Vuoden 2021 tämänhetkinen tulosennuste on positiivinen. Vastaavien viran-

haltijoiden arvioimien, lautakuntien viimeisimpien yhteenlaskettujen ennuste-

tietojen mukaan toimintakate olisi toteutumassa noin 3 miljoonaa euroa muu-

tettua talousarviota paremmin. Mikäli verotulot ja valtionosuudet toteutuvat lä-

hellä arvioitua tasoa, vuoden 2021 tulos tulee toteutumaan noin miljoona eu-

roa ylijäämäisenä. Raision, kuten muidenkin kuntien, tuloksen ennustamiseen 

sisältyy vielä riskejä muun muassa koronapandemiasta aiheutuvien mahdol-

listen vaikutusten ja lomapalkkavarauksen vaikutuksen osalta.  



Raision kaupunki Pöytäkirja   25 (64) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 29.11.2021  

 

Sosiaali- ja terveyslautakunnan ennusteeseen vaikuttaa edelleen koronapan-

demia ja sen aiheuttamat lisäkustannukset ja mahdolliset avustukset. Sosiaa-

li- ja terveyslautakunnan toteuma on viimeisimmän määrärahamuutoksen jäl-

keen talousarvion mukainen. Kaupunki on hakenut valtionavustusta covid-19 

–kustannusten korvaamiseen. Mikäli kaupunki saa avustusta hakemuksen 

mukaisesti, tulosvaikutus on noin 2,1 - 2,4 miljoonaa euroa.   

Muut lautakunnat pääsevät tämän hetkisen arvion mukaan talousarviota posi-

tiivisempaan tulokseen.  

Infralautakunnassa henkilöstökustannukset toteutuvat talousarviota pienem-

pinä. Lupalautakunnassa palvelujen ostot ovat toteutumassa talousarviota 

alempana. Sivistyslautakunnassa henkilöstökulut ovat ylittämässä talousarvi-

on, mutta palvelujen ostot toteutuvat merkittävästi talousarviota pienempinä. 

Myös maksutuotot ovat toteutumassa talousarviota paremmin. Vapaa-

aikalautakunnan osalta henkilöstökulut alittavat talousarvion.  

Kh, konsernin ja Kh, kaupunkikehityksen yhteenlaskettu kaupunginhallituksen 

toimintakate toteutuu tämänhetkisen ennusteen mukaan noin miljoona euroa 

muutettua talousarviota paremmin.  Toimintatuottojen osalta maanmyynti-

tuotot sekä vuokratulot ovat toteutuneet vuoden 2021 aikana hyvin uusien ra-

kennusprojektien myötä. Myös rakennusvalvonnan lupamaksut ovat kasva-

neet. Toimintakuluissa on säästetty pääosin palvelujen ostoissa. 

Verotulot ja valtionosuudet ovat toteutumassa arvioitua paremmin. Sen sijaan 

rahoitustuottojen ja -kulujen osalta jäädään alle talousarvion. Rahoitustuotot 

tulevat alittumaan osinkotuottojen arvioitua heikomman toteuman vuoksi, noin 

150 tuhatta euroa. Lisäksi rahoituskulut toteutuvat arvioitua suurempina, noin 

32 tuhatta euroa. Näin ollen rahoitustuottojen ja rahoituskulujen osalta tulee 

tehdä tuloslaskelmaan määrärahamuutos seuraavasti: 

Rahoitustuottojen vähennys: 

6100.700000 Osinkotuotot ja osuuspääoman korot.Tuloslaskelmaosa -

150 000 euroa 

  

Rahoituskulujen lisäys: 

6210.700000 Korkokulut lainoista ulkopuolisille.Tuloslaskelmaosa  20 000 

euroa 

6380.700000 Muut rahoituskulut.Tuloslaskelmaosa 12 000 euroa. 

 

Muutos rahoitustuottojen- ja kulujen osalta on yhteensä -182 000 euroa.  

 

Lainat 30.9.2021: Raision kaupungin lainamäärä oli syyskuun lopussa 50,4 

miljoonaa euroa. Lainamäärän muutos vuoden 2020 lopusta on ollut -6,7 mil-

joonaa euroa (TP2020 57,1 miljoonaa euroa). Kuntatodistusten määrä syys-

kuun lopussa oli 13,4 miljoonaa euroa. Kaupungin lainamäärän ei oleteta ylit-

tävän vuoden 2020 tilinpäätöksen tasoa. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee talousarvion toteutumisen syyskuu 2021 tiedok-

seen ja ehdottaa valtuustolle, että 

 

1) valtuusto päättää merkitä talousarvion toteutumisen syyskuu 2021 tiedok-

seen 

 

2) valtuusto hyväksyy talousarviomuutokset vuoden 2021 talousarvion tulos-

laskelmaosaan seuraavasti: 

  

Rahoitustuottojen vähennys: 

6100.700000 Osinkotuotot ja osuuspääoman 

korot.Tuloslaskelmaosa -150 000 euroa 

  

Rahoituskulujen lisäys: 

6210.700000 Korkokulut lainoista ulkopuolisille. 

Tuloslaskelmaosa  -20 000 euroa 

6380.700000 Muut rahoituskulut.Tuloslaskelmaosa -12 000 euroa. 

 

3) hyväksyy talousarviomuutosten aiheuttamat tarvittavat muutokset rahoi-

tuslaskelmaan. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Oheismateriaali  1 Toteumaraportit tammi-syyskuu 2021 

 2 Verotulojen toteuma syyskuu 2021 

 3 Kuntaviuhka tammi-syyskuu 2021 

 4 Henkilöstö 30.9.2021 

 5 Lautakunnissa käsitellyt talouden toteumat tammi-syyskuu 2021 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 

 

1) valtuusto päättää merkitä talousarvion toteutumisen syyskuu 2021 tiedok-

seen 

 

2) valtuusto hyväksyy talousarviomuutokset vuoden 2021 talousarvion tulos-

laskelmaosaan seuraavasti: 

  

Rahoitustuottojen vähennys: 

6100.700000 Osinkotuotot ja osuuspääoman 

korot.Tuloslaskelmaosa -150 000 euroa 
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Rahoituskulujen lisäys: 

6210.700000 Korkokulut lainoista ulkopuolisille. 

Tuloslaskelmaosa  -20 000 euroa 

6380.700000 Muut rahoituskulut.Tuloslaskelmaosa -12 000 euroa. 

 

3) hyväksyy talousarviomuutosten aiheuttamat tarvittavat muutokset rahoi-

tuslaskelmaan. 

 

Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Talouspalvelut  

  Sanna Häkli, Talouspalvelut 
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Vapaa-aikalautakunta § 86 2.11.2021 

Kaupunginhallitus § 403 15.11.2021 

 

 Asianro 824/02.02.00/2020 

§ 189 

Vapaa-aikalautakunnan talousarviomuutos vuoden 2021 talousarvioon 

 

Päätöshistoria 

 

Vapaa-aikalautakunta 2.11.2021 86 §  

 

 Talouspäällikkö Esa Ilanti 27.10.2021: 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto (LSAVI/11310/2020) on myöntänyt Raisi-

on kaupungille kirjaston alueelliseen ja paikalliseen kokeilu- ja kehittämistoi-

mintaan valtionavustusta vuosille 2021-2022 9 000 €, 20 % omarahoitus-

osuudella (2 150 €). 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2021: 

Tulot 

411052.3330 Muut tuet ja avusukset 9 000 € 

 

Menot 

411052.4470 Muut palvelut 9 000 € 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta päättää hyväksyä lisätalousarvioehdotuksen ja lähettää 

sen edelleen kaupunginhallitukselle ja -valtuustolle. 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 403 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy lisätalousar-

vioehdotuksen esitetyn mukaisesti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Oheismateriaali  6 Leveleitä lukemalla.pdf 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy lisätalousarvioehdotuksen esi-

tetyn mukaisesti. 

 

Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Talouspalvelut  

  Esa Ilanti, Talouspalvelut 
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Kaupunginvaltuusto § 88 7.6.2021 

Kaupunginhallitus § 405 15.11.2021 

 

 Asianro 676/02.06.01/2021 

§ 190 

Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin osto-

laskujen avaamista avoimiksi 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 7.6.2021 88 §  

 

Valtuutettu Jonni Moislahti jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Olen tehnyt vastaavan valtuustoaloitteen Raisiossa jo v2016. Tuolloin v2016 

Tampereen kaupunkiseudun elinkeino- ja kehitysyhtiö Tredea, Tampereen 

kaupunki, Oulun kaupunki, Espoon kaupunki, Turun kaupunki, Varsinais-

Suomen liitto, Turku Science Park, Forum Virium Helsinki, Helsingin kaupunki 

ja Vantaan kaupunki lähtivät aktiivisesti osana 6Aika Avoin data ja rajapinnat 

–kärkihanketta edistämään otsikon mukaista asiaa. Sittemmin jo lukuisa jouk-

ko kuntia Suomessa on julkistanut ostolaskudatansa, ja näin parantanut 

avoimuutta, vahvistanut demokratiaa ja tukenut kunnan kustannustietoista 

toimintatapaa. Käytössä datan julkaisuun on useita eri mahdollisuuk-

sia/alustoja, mm. Handata-palvelu, Sarastian Saaga-raportointi, jne.  

 

Ostolaskudatan avaamisella julkiseksi moni kunta on asettanut tavoitteekseen 

useamman prosentin säästön hankinnoissa. Raisiossa on hiljattain yhteisesti 

päätetty mittavasta sopeuttamisohjelmasta tälle ja tuleville vuosille. Kuiten-

kaan tätä kuntalaisten palveluihin suuremmin vaikuttamatonta mahdollisuutta 

ei meillä Raisiossa ole vielä sopeutusohjelmassa huomioitu. 

 

Kuntaliitto on julkaissut viikko sitten 26.5.2021 aiheesta uunituoreen laajan 

ohjeistuspaketin kunnille ja kuntayhtymille: 

https://www.opendata.fi/data/fi/dataset/kuntien-ja-kuntayhtymien-

ostolaskudatan-avaamisen-ohje.  

 

Ehdotan että Raision kaupunki valmistelee asian siten, että ostolaskujen 

avaamisesta voidaan päättää syksyllä 2021 vuoden 2022 talousarviokäsitte-

lyn yhteydessä.  

 

Raisiossa 7.6.2021 

 

Jonni Moislahti 

 

Saila Rintee  Jukka A. Rantala 

Sirpa Ek  Jukka Rantala 

Helena Sukari Elisa Vuorinen 

https://www.opendata.fi/data/fi/dataset/kuntien-ja-kuntayhtymien-ostolaskudatan-avaamisen-ohje
https://www.opendata.fi/data/fi/dataset/kuntien-ja-kuntayhtymien-ostolaskudatan-avaamisen-ohje
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Tanja Parkko  Tuija Hyytiä 

Eeva Savola  Janette Broberg 

Harri Seikola  Emma Lindqvist 

Jouni Mäki  Markus Maunula 

Mikko Kangasoja Eija Erasvuo 

Pekka Heikkilä Merja Niemi 

Juha Jormanainen Vesa Parantainen” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 405 §  

 

Kaupunginhallitus 21.6.2021 240 § 

 

 - - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Jonni Moislahden aloitteen koskien 

kaupungin ostolaskujen avaamista avoimiksi konsernipalveluyksikön valmis-

teltavaksi - - 

 

 

Kaupunginhallitus 4.10.2021 328 § 

 

Talousjohtaja Sanna Häkli ja hallintojohtaja Suvi Posio 29.9.2021: 

 

Viime vuosina osa kunnista ja muista julkisyhteisöistä on avannut omaa osto-

laskudataansa taloustiedon läpinäkyvyyden lisäämiseksi. Ostolaskudatan 

avaaminen on kunnille vapaaehtoista, eli laista tulevaa velvoitetta siihen ei 

ole. Datan avaaminen voi olla kuitenkin hyödyllistä ja edistää kunnan avoi-

muutta ja vahvistaa siten demokratiaa sekä tukea kunnan kustannustietoista 

toimintatapaa. Ostolaskudatan avaaminen kunnan taloushallinnon järjestel-

mistä helpommin käytettävään muotoon ja kenen tahansa ulottuville voi 

edesauttaa myös kunnan oman toiminnan suunnittelua ja johtamista. 

 

Valtuutettu Jonni Moislahti on tehnyt ja 21 valtuutettua ovat allekirjoittaneet 

valtuustoaloitteen (KV 7.6.2021 § 88) ostolaskujen avaamisesta siten, että 

asiasta voitaisiin päättää syksyllä 2021 vuoden 2022 talousarviokäsittelyn yh-

teydessä.  

 

Ostolaskudatan avaaminen edellyttää osaamista ja resursointia useasta yksi-

köstä. Datan avaaminen asettaa vaatimuksia järjestelmille, avaamisprojekti 

edellyttää resursointia ja lisäksi samanaikaisesti on huolehdittava sekä hyväs-

tä henkilötietojen tietosuojasta että salassa pidettävien tietojen salassapidos-

ta.  

 

Kuntaliitto yhteistyössä Open Knowledge Finland ry:n kanssa tarjoaa mento-

roidun ja ohjatun kehittämisprojektin 5-10 valitulle kunnalle, joilla on kiinnos-

tusta taloustiedon läpinäkyvyyden lisäämiseen tai datan avaamisen valmiuk-
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sien kehittämiseen laajemmin. Kehittämisprojektissa tarjotaan nimellistä kor-

vausta vastaan kunnille koulutusta, asiantuntijaohjausta ja tukea, joiden avulla 

projektissa mukana oleva kunta saa avattua ostolaskudatan vuoden 2021 oh-

jeen mukaisesti. Projektiin otetaan mukaan 5-10 pientä tai keskikokoista kun-

taa ja projektiin on haettava mukaan 30.9.2021 mennessä. Projektiin mukaan 

otettavissa kunnissa tulisi olla ainakin periaatepäätös datan avaamisesta, 

mielellään jopa päätös ostolaskudatan avaamisesta. Projekti alkaisi 

13.10.2021 ja päättyisi 17.11.2021. Tarkoitus on, että kaikki projektiin hyväk-

sytyt kunnat toteuttaisivat ostolaskudatan avaamisen tässä aikavälissä.  

 

Raision kaupunki on edellä esitetyssä määräajassa alustavasti hakenut mu-

kaan ostolaskujen avaamiseen tähtäävään projektiin. Konsernipalveluyksikkö 

valmistelee ostolaskujen avaamista ja päätösesitys ostolaskujen avaamisesta 

on tarkoitus tuoda kaupunginhallituksen käsittelyyn syksyn 2021 aikana. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee ostolaskudatan avaamisen valmistelutilanteen 

tiedoksi. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Talousjohtaja Sanna Häkli poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen 

klo 16.30. 

 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 

 

Talousjohtaja Sanna Häkli, hallintojohtaja Suvi Posio ja taloussuunnitte-

lija Timo Ojala 9.11.2021: 

 

Valtuutettu Jonni Moislahti on tehnyt ja 21 valtuutettua ovat allekirjoittaneet 

valtuustoaloitteen (KV 7.6.2021 § 88) ostolaskujen avaamisesta siten, että 

asiasta voitaisiin päättää syksyllä 2021 vuoden 2022 talousarviokäsittelyn yh-

teydessä.  

 

Vastaus valtuustoaloitteeseen: 

 

Raision kaupunginhallitukselle tuotiin 4.10.2021 § 328 tiedoksi ostolaskudatan 

avaamisen valmistelutilanne. Raision kaupunki oli hakenut mukaan ostolasku-

jen avaamiseen tähtäävään projektiin. Raision kaupunki pääsi mukaan osto-

laskudatan avaamiseen liittyvään Kuntaliiton ja Olen Knowledge Finland ry:n 

kehittämisprojektiin. Projekti päättyy marraskuun lopulla. 

 

Projektissa saadaan edellytykset ostolaskujen avoimen datan julkaisemiselle 

Raision osalta vuoden 2022 aikana Kuntaliiton ohjeen mukaisesti. Kehittä-

misprojektin aikana käydään läpi sekä kuntaliiton mukainen ostolaskuohje sii-

tä, mitä avoin data käytännössä, että tietosuoja-asioita. Projektissa perehdy-
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tään järjestelmästä saatavaan dataan ja tarvittaessa sen käsittelyyn julkaista-

vaan muotoon. Mukana projektissa on asiantuntijoiden lisäksi myös muita 

kuntia, joiden kanssa voi keskustella ja saada vertaistukea mahdollisiin rat-

kaisuihin ja ongelmatilanteisiin. Projektin aikana valmistellaan ohjeistus, suo-

situkset ja dokumentaatio oman järjestelmän osalta, miten data saadaan 

muodostettua. Projektin lopuksi katsotaan kuntien tilanteet, mihin asti datan 

muodostamisessa ollaan päästy.  

 

Yksi merkittävin avoin kysymys koskee järjestelmiä, joista tietoa ei saa suo-

raan julkaistavassa muodossa, vaan aineistoa pitää käsitellä julkaisua varten. 

On selvää, että vuosittaisen ostolaskudatan avaaminen tulee vaatimaan ma-

nuaalista työtä. Käynnissä oleva projekti on tarjonnut ja tarjoaa hyvät lähtö-

kohdat kaupungin oman työn jatkamiselle, jotta ostolaskudata voidaan tule-

vaisuudessa avata kerran vuodessa. 

 

Projektin päättymisen jälkeen Raision kaupungissa jatketaan selvitystyötä 

koskien mahdollisuutta julkaista vuoden 2021 ostolaskujen avoin data taan-

nehtivasti vuoden 2022 aikana. Talousarviossa 2022 esitetään, että ostolas-

kudatan avaamista suunnitellaan vuoden 2022 aikana talouspalveluiden, di-

gipalveluiden ja päätöksentekopalveluiden yhteistyönä.  

 

Talousarviossa 2022 esitetään, että kaupungin ostolaskudata avataan mah-

dollisuuksien mukaan kerran vuodessa talouspalveluiden, päätöksentekopal-

veluiden, viestintäpalveluiden ja digipalveluiden yhteistyönä seuraavin edelly-

tyksin ja aikatauluin: Ostolaskut julkaistaan kerrallaan koko vuoden osalta sil-

tä osin, kuin se on muun muassa tietosuojamääräykset huomioiden mahdol-

lista. Salaisiksi luokiteltuja tietoja ei julkaista. Ensimmäisen julkaistavan vuo-

den 2021 ostolaskudata avataan jossain vaiheessa vuoden 2022 aikana, jos 

se on teknisten ja muiden operatiivisten toimien puitteissa mahdollista ja sen 

jälkeen vuosittain vuoden ensimmäisellä vuosipuoliskolla tilinpäätöksen val-

mistuttua. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus toteaa, että ostolaskujen avaamisesta päätetään vuoden 

2022 talousarviokäsittelyn yhteydessä.  

 

Lisäksi kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se merkitsee valtuustoaloit-

teen vastauksen tiedokseen ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
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Päätös  

Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Sanna Häkli, Talouspalvelut  
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Kaupunginhallitus § 407 15.11.2021 

 

 Asianro 74/00.00.01/2021 

§ 191 

Merja Niemen eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 407 §  

 

Hallintoasiantuntija Sanna Tammilehto:  

 

Merja Niemi on jättänyt 20.10.2021 sähköpostitse eronpyynnön Raision kau-

pungin luottamustoimista paikkakunnalta poismuuton vuoksi 1.12.2021 alka-

en. 

 

Merja Niemi on valittuna seuraaviin luottamustoimiin:  

 

– sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan jäsen (kv 9.8.2021 § 107) 

– Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvoston jäsen (kv 9.8.2021 § 119) 

 

Lisäksi Merja Niemi on Keskustan varavaltuutettu.  

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myön-

tää eron valtuutetulle ja varavaltuutetulle. 

 

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö, 

jonka kotikunta kyseinen kunta on. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että  

 

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Merja Niemen eronpyynnön sosiaali- ja 

terveyspalvelujen lautakunnan jäsenyydestä, Raision Palvelutalosäätiön 

hallintoneuvoston jäsenyydestä ja varavaltuutetun tehtävästä. 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Merja Niemelle sosiaali- ja terveyspalve-

lujen lautakunnan jäsenyydestä, Raision Palvelutalosäätiön hallintoneu-

voston jäsenyydestä ja varavaltuutetun tehtävästä. 

 

3) valtuusto päättää valita Merja Niemen tilalle sosiaali- ja terveyspalvelujen 

lautakuntaan uuden jäsenen ja Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvos-

toon uuden jäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 
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4) valtuuston puheenjohtaja pyytää keskusvaalilautakuntaa määräämään 

uuden varavaltuutetun Keskusta rp:lle 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että  

 

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Merja Niemen eronpyynnön sosiaali- ja 

terveyspalvelujen lautakunnan jäsenyydestä, Raision Palvelutalosäätiön 

hallintoneuvoston jäsenyydestä ja varavaltuutetun tehtävästä. 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Merja Niemelle sosiaali- ja terveyspalve-

lujen lautakunnan jäsenyydestä, Raision Palvelutalosäätiön hallintoneu-

voston jäsenyydestä ja varavaltuutetun tehtävästä. 

 

3) valtuusto päättää valita Merja Niemen tilalle sosiaali- ja terveyspalvelujen 

lautakuntaan uuden jäsenen ja Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvos-

toon uuden jäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 

 

4) valtuuston puheenjohtaja pyytää keskusvaalilautakuntaa määräämään 

uuden varavaltuutetun Keskusta rp:lle 

 

 

Päätös  

Erkki Haavisto ehdotti, että sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan varsi-

naiseksi jäseneksi valitaan Heli Koivikko ja hänen henkilökohtaiseksi varajä-

senekseen Helinä Aaltonen ja Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvoston 

varsinaiseksi jäseneksi valitaan Anneli Minks ja hänen henkilökohtaiseksi va-

rajäsenekseen Matti Mustajärvi. 

 

1) Valtuusto päätti merkitä tiedoksi Merja Niemen eronpyynnön sosiaali- ja 

terveyspalvelujen lautakunnan jäsenyydestä, Raision Palvelutalosäätiön 

hallintoneuvoston jäsenyydestä ja varavaltuutetun tehtävästä. 

 

2) Valtuusto päätti myöntää eron Merja Niemelle sosiaali- ja terveyspalvelu-

jen lautakunnan jäsenyydestä, Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvos-

ton jäsenyydestä ja varavaltuutetun tehtävästä. 

 
3) Valtuusto päätti valita Merja Niemen tilalle sosiaali- ja terveyspalvelujen 

lautakuntaan jäseneksi Heli Koivikon ja Koivikon henkilökohtaiseksi vara-

jäseneksi Helinä Aaltosen ja Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvos-

toon jäseneksi Anneli Minksin ja Minksin henkilökohtaiseksi varajäseneksi 

Matti Mustajärven jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 
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4) Valtuuston puheenjohtaja pyysi keskusvaalilautakuntaa määräämään uu-

den varavaltuutetun Keskusta rp:lle 

 

 

 

Tiedoksi   valitut  

  Raision Palvelutalosäätiö 

  Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 

  Merja Niemi 

  Keskusvaalilautakunta 
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Kaupunginhallitus § 414 15.11.2021 

 

 Asianro 686/00.00.01/2021 

§ 192 

Kuntaliiton valtuuskunnan vaali 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 414 §  

 

 Hallintojohtaja Suvi Posio: 

 

Kuntaliiton ylin toimielin on valtuuskunta, johon kuuluu 76 jäsentä ja 76 vara-

jäsentä. Valtuuskunnan jäsenten ja varajäsenten tulee olla kunnan valtuutet-

tuja. Jäsenistä ja varajäsenistä 66 valitaan vaalilla, joka suoritetaan yhdistyk-

sen jäsenäänestyksenä. Lisäksi yhdeksän jäsentä ja varajäsentä valitaan ta-

sauspaikoilta ja Ahvenanmaan maakunnasta valitaan yksi jäsen ja varajäsen. 

Valtuuskunnan vaalit toimitetaan kuntavaalivuonna 15.11-31.12. 

Valtuuskunnan vaalit toimitetaan vaalipiireittäin. Vaalipiirit ovat samat kuin 

eduskuntavaalien vaalipiirit. Valtuuskunnan 66 paikkaa jaetaan vaalipiirien 

kesken niiden asukaslukujen mukaisessa suhteessa. Asukasluku määräytyy 

vaaleja edeltävän vuoden marraskuun 30. päivänä väestötietojärjestelmässä 

olevien tietojen mukaan. 

Kuntaliiton jäsenkunnat suorittavat Kuntaliiton valtuuskunnan vaalit 15.11–

31.12.2021 välisenä aikana kussakin kunnassa tapahtuvalla päätöksenteko-

menettelyllä. Vaalit ovat suljetut suhteelliset listavaalit. Kunnalla on vaaleissa 

asukaslukuaan vastaava äänimäärä. Asukasluku määräytyy 30.11.2020 väes-

tötietojärjestelmässä olevien tietojen mukaan. Kunta voi jakaa äänensä yhdel-

le tai useammalle ehdokaslistalle.   

Vaalien tulos määräytyy käyttäen laskentamenetelmänä soveltuvin osin vaali-

lain mukaista suhteellista vaalitapaa. Vaalien tulosta laskettaessa ehdokkaat 

tulevat valituksi ehdokaslistalta siinä järjestyksessä kuin heidät on asetettu 

ehdokaslistalle. Kukin ehdokas saa listansa äänimäärän perusteella vertaus-

luvun. Valituksi tulee vertauslukujen suuruusjärjestyksessä niin monta ehdo-

kasta kuin valittavia on vaalipiirissä. 

Varajäsenet eivät ole henkilökohtaisia. Varajäseniksi valitaan varsinaisiksi jä-

seniksi valittavien jälkeen seuraavaksi korkeimmat vertausluvut saaneet eh-

dokkaat. 

Valtuuskunnan tasauspaikat määräytyvät ehdokaslistojen saamien äänimää-

rien perusteella siten, että valtuuskunnan vaalien jäsenäänestyksessä mää-

räytynyt vaalitulos saatetaan vastaamaan ehdokaslistojen vaalipiireissä saa-

mia yhteenlaskettuja äänimääriä. 
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Valtuuskunnan vaalilautakunta päättää valtuuskunnan tasauspaikoista nou-

dattaen Kuntaliiton sääntöjen ja valtuuskunnan vaalijärjestyksen määräyksiä 

sekä vahvistaa valtuuskunnan vaalien tuloksen tammikuussa 2022. Vaalilau-

takunta ilmoittaa viipymättä vaalien tuloksen valtuuskuntaan valituille, Kuntalii-

ton hallitukselle ja Kuntaliiton jäsenkunnille. 

Vaalin toimittaminen 

Raision kaupungin asukasluku 30.11.2020 oli 24 428 ja tämä on Raision kau-

pungin äänimäärä. Vaalin toimittaminen valtuustossa tapahtuu siten, että kul-

lakin valtuuston jäsenellä on yksi ääni, jonka voi antaa yhdelle ehdokaslistalle. 

Vaali toimitetaan suljetuin lipuin ja äänestyslippuun kirjoitetaan sen ehdokas-

listan numero, jolle vaalissa antaa äänen. Mikäli vaaliin osallistuu 43 valtuutet-

tua, 24 428 jaettuna 43:lla on 568, joten yksi annettu ääni tarkoittaisi tässä ta-

pauksessa 568 ääntä ehdokaslistalle.  

Vaalissa voi myös antaa tyhjän äänestyslipun. Äänestyslippu hylätään, jos 

esimerkiksi äänestyslipun numero ei vastaa yhdenkään ehdokaslistan nume-

roa. Em. tapauksissa osa kunnan äänistä jää käyttämättä. 

Yksimielinen päätös tai vaalin tulos kirjataan pöytäkirjaan. Pöytäkirjaan merki-

tään kunkin ehdokaslistan saamat äänet sekä asukasluvun perusteella laske-

tut kokonaislukuun pyöristetyt äänimäärät. Pöytäkirjaan merkitään vastaavasti 

myös mahdolliset tyhjät ja hylätyt äänet ja kokonaislukuun pyöristetyt ääni-

määrät. Jos ensimmäinen desimaali on 1-4, luku pyöristetään alaspäin. Jos 

ensimmäinen desimaali on 5-9, luku pyöristetään ylöspäin. 

Valtuuston sihteeri vie kunnan äänestystuloksen eli kunnasta ehdokaslistoille 

annetut asukasluvun ja valtuutettujen määrän mukaan lasketut äänimäärät 

Kuntaliiton sähköiseen äänestysjärjestelmään kuntakohtaisen linkin kautta. 

Varsinais-Suomen vaalipiirin ehdokaslistojen yhdistelmä on esityslistan 

oheismateriaalina.  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että valtuusto toimittaa sulje-

tuin lipuin Suomen Kuntaliiton valtuuskunnan vaalin, jossa äänen voi antaa 

Varsinais-Suomen vaalipiirin ehdokaslistojen yhdistelmässä olevalle ehdokas-

listalle. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 6 Varsinais-Suomen vaalipiiri, ehdokaslistojen yhdistelmä 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto toimittaa suljetuin lipuin Suomen Kuntalii-

ton valtuuskunnan vaalin, jossa äänen voi antaa Varsinais-Suomen vaalipiirin 

ehdokaslistojen yhdistelmässä olevalle ehdokaslistalle. 

 

Päätös  

Kaupunginvaltuusto toimitti suljetuin lipuin Suomen Kuntaliiton valtuuskunnan 

vaalin. Puheenjohtaja totesi, että hallintosäännön mukaisesti ääntenlaskun 

toimittaa valtuuston vaalilautakunta eli Janne Aso, Anneli Kivijärvi ja Mika 

Koivisto. 

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen ääntenlaskun ajaksi klo 16.23-16.30. 

 

Kaupunginvaltuusto merkitsi tiedoksi valtuuston vaalilautakunnan ilmoituksen 

Suomen Kuntaliiton valtuuskunnan vaalin tuloksesta:  

 

Ehdokaslistan  
numero 

Annetut  
äänet 

Ehdokaslistan 
saama ääni-

määrä 

2 3 1704 

3 4 2272 

4 8 4544 

5 11 6248 

6 5 2840 

7 1 568 

8 1 568 

9 10 5680 

 

 

Saila Rintee poistui klo 16.30 ääntenlaskun jälkeen ja tilalle saapui Mirva Sa-

lonen. 

 

 

 

Tiedoksi   Kuntaliitto  
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Kaupunginhallitus § 420 15.11.2021 

 

 Asianro 632/02.02.00/2021 

§ 193 

Vuoden 2022 talousarvio ja taloussuunnitelma 2023-2024 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 420 §  

 

Kaupunginjohtaja Eero Vainio ja talousjohtaja Sanna Häkli 11.11.2021: 

 

Kaupunginjohtajan katsaus vuoteen 2022 

 

Raision kaupunki on muuttuvassa toimintaympäristössä ketterä kaupunkien 

pikkujättiläinen. Vuonna 2021 kaupungin väestönkasvu on hiponut ennätyk-

siä. Kaupunkiin on sijoittunut monien eri alojen uusia yrityksiä ja tontteja on 

myyty ennätysmäärä. Vuosi on ollut vauhdikas myös kaupunkiorganisaatiolle. 

Kaupungin organisaatiorakenne uudistettiin. Uudistusmallin nimenä oli Mo-

derni kehyskaupunki, joka kuvaa uudella rakenteella tavoiteltua toimintatapaa. 

Elokuussa aloitti uusi kaupunginvaltuusto. Marraskuussa hyväksyttiin uusi 

kaupunkistrategia, jonka mukaan Raision missiona on olla Kestävän kasvun 

rohkea rakentaja. Visiona on, että Raisio on vehreä ja vetovoimainen uuden 

sukupolven kasvukaupunki. Myös kaupungin johtoryhmä uusiutui suurelta 

osin. Uudistusten keskellä kaupunkiorganisaatio on ottanut harppauksia niin 

organisaatiokulttuurin, prosessien kuin työtapojen kehittämisessä.  

 

Kaiken toiminnan ylle varjon on heittänyt globaali koronapandemia, joka on 

Raisiossakin uhannut elämää, terveyttä ja toimeentuloa. Koronapandemia on 

lisännyt epävarmuutta, vaikeuttanut yhdessä tekemistä, herättänyt pelkoja ja 

aiheuttanut niin työssä väsymistä kuin kasvaneita kuluja. Globaali ja kansalli-

nen elvytys yhdessä koronarokotusten kanssa on kuitenkin tehnyt vuodesta 

2021 taloudellisen kasvun ja elpymisen vuoden. Kaupungin työntekijät ovat 

venyneet huimasti ja koronarokotusten hieno eteneminen on lieventänyt huol-

ta tulevaisuudesta. Lämmin kiitos kaikille yhteisestä taistelusta koronaa vas-

taan.  

 

Vuosi 2022 on viimeinen vuosi, jolloin Raisiolla on vielä omat sosiaali- ja ter-

veyspalvelut. Vuonna 2023 kunnilta lähtevien sotepalveluiden irrotus tulee 

viemään vuonna 2022 merkittävästi aikaa ja vaivaa. Samalla on ensi vuonna 

aloitettava suunnittelemaan vuonna 2024 kuntien vastuulle valtiolta kokonaan 

siirtyvien työllisyyspalveluiden toteuttamistapaa. Vuoden 2022 isoimmat pon-

nistukset liittyvät sotepalveluiden irrottamiseen muusta organisaatiosta, jäljelle 

jäävän organisaation muotoiluun sekä koronapandemian seuraaviin vaiheisiin 

sopeutumiseen. Koronan aiheuttamaa hoitovelkaa kurotaan umpeen ja kol-

mas rokotekerta kaikille vaikuttaa todennäköiseltä. Kehittämisen ja kasvun 
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puolella työskentelyn painopiste on uuden kaupunkistrategian jalkauttamises-

sa ja missiomme mukaisesti kestävän kasvun rohkeassa rakentamisessa.  

 

Sivistystoimessa panostetaan koronan aiheuttaman oppimis- ja hyvinvointive-

lan kuromiseen. Koulu- ja palveluverkkopäätösten jalkautus alkaa Tiedonpuis-

ton koulun hankesuunnittelun etenemisellä toteutussuunnitteluun sekä länti-

sen Raision uuden alakoulun ja pohjoisen alueen uuden yhtenäiskoulun tont-

tikartoituksella.   

 

Kasvun mahdollistamisen saralla keskeisiä asioita ovat myös Kuloistenniitty 1 

-kaava-alueen infran rakentamisen ja tontinluovutuksen käynnistys sekä kes-

kustavision jatkotyöstäminen, keskusta-alueen tulevien toiminnallisuuksien 

suunnittelu ja uudistamistyön toteutuksen ohjelmallistaminen.  

 

Organisaation kehittämisessä panostetaan työhyvinvointiin, digitalisaatioon, 

viestintään sekä konsernijohtamisen ja prosessien kehittämiseen kunnianhi-

moisella otteella. Hyvinvoiva Raisio -työhyvinvointiseteli otetaan käyttöön 

henkilöstölle ja lisäksi selvitetään työsuhdepyörien käyttöönotto.  

 

Pienempien, mutta merkittävien toimenpiteiden joukossa ovat esimerkiksi sa-

taman kehittäminen perustamalla uimaranta ja karavaanareiden matkaparkki. 

Muualla Raisiossa muun muassa toteutetaan matalan kynnyksen frisbeegolf-

rata Kerttulaan, keskustaa siistitään ja Raisionjoen patojen ennallistamista 

jatketaan. 

 

Raision talous kääntyy vuonna 2022 noin 1,5 miljoonaa euroa alijäämäiseksi 

pääasiassa valtion toimien ja sotekustannusten nousun seurauksena, mutta 

vuoden 2023 epävarma ennuste on lähes neljä miljoonaa euroa ylijäämäinen.  

Syksyllä 2023 näkymä soteuudistuksen jälkeiseen aikaan alkaa kirkastua ja 

kaupungin talouden tulevat perustamisolosuhteet tulevat näkyväksi. Tämän 

hetkisen arvion mukaan vuoden 2024 tulos olisi 0,7 miljoonaa euroa positiivi-

nen, mutta ennuste on poikkeuksellisen sumea. Soten lähdön vaikutuksen ar-

vioidaan olevan tuloksen näkökulmasta Raisiolle lievästi positiivinen, mutta 

kaupungin soten jälkeinen rahoitusasema yhdistettynä suuriin ja perusteltuihin 

palveluverkon investointipaineisiin merkitsee kaupungin lainakannan kasvua. 

 

Raisio on liki 25 000 asukkaan vahvasti kehittyvä kasvukaupunki 150 000 

asukkaan kaupungin palveluilla. Tulevaisuutemme näyttää maailman muutos-

ten keskellä valoisalta. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle  

 

- että valtuusto hyväksyy ohessa olevan talousarvion vuodelle 2022 ja ta-

loussuunnitelman vuosille 2023-2024. 

 

- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava:  
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o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista lai-

naa siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on 15 340 240 eu-

roa.  

o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuval-

miuden turvaamiseksi vuoden 2022 aikana 15 340 240 euron 

määrään asti. Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyt-

töön liittyvän lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryh-

teisöille.  

 

- että otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 

 

- että kaupunki myöntää talousarviossa esitetysti Raision Vuokra-asunnot 

Oy:lle yhtiön talousarviossaan esittämän lainatarpeen mukaisen lainan 7,0 

miljoonaa euroa vuodelle 2022 ja vastaa näin tulleeseen konsernioh-

jepyyntöön 

 

- että kaupungin ostolaskudata avataan mahdollisuuksien mukaan kerran 

vuodessa talouspalveluiden, päätöksentekopalveluiden, viestintäpalvelui-

den ja digipalveluiden yhteistyönä seuraavin edellytyksin ja aikatauluin: 

Ostolaskut julkaistaan kerrallaan koko vuoden osalta siltä osin, kuin se on 

muun muassa tietosuojamääräykset huomioiden mahdollista. Salaisiksi 

luokiteltuja tietoja ei julkaista. Ensimmäisen julkaistavan vuoden 2021 os-

tolaskudata avataan jossain vaiheessa vuoden 2022 aikana, jos se on 

teknisten ja muiden operatiivisten toimien puitteissa mahdollista ja sen jäl-

keen vuosittain vuoden ensimmäisellä vuosipuoliskolla tilinpäätöksen 

valmistuttua. 

 

 

Päätös Va. tekninen johtaja Timo Oja ja sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

saapuivat kokoukseen tämän asian aikana klo 12.50.  

 

Puheenjohtaja ehdotti, että talousarviokirja käydään luvuittain läpi ja mahdolli-

set muutosehdotukset käsitellään talousarviokirjan sisällysluettelon mukai-

sessa järjestyksessä. Käsittelyjärjestys hyväksyttiin.  

 

Mika Koivisto esitti Jonni Moislahden kannattamana, että talousarvion luvun 

3.6 s. 20 toisen kappaleen viimeinen virke muutetaan kuulumaan: Hiilineut-

raalius on Raisiossa määritelty siten, että kaupungin alueen päästöt vähene-

vät 80 prosenttia vuoden 1990 tasosta.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Koiviston ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa ni-

menhuutoäänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä (Kristiina Engström, Emma 

Lindqvist) ja 9 ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, Tanja Parkko, Jarmo 

Rosama, Satu Rantanen, Niina Äikäs, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jukka 
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Rantala). Puheenjohtaja totesi, että Koiviston ehdotus on tullut kaupunginhal-

lituksen päätökseksi. 

 

Jonni Moislahti ehdotti Tanja Parkon kannattamana, että talousarviokirjan s. 

21 taulukosta (luku 3.6) ensimmäinen rivi, joka koskee yhteiskäyttöpyörien 

hankintaa, poistetaan kokonaisuudessaan. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Moislahden eh-

dotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa 

nimenhuutoäänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä (Kristiina Engström, Emma 

Lindqvist) ja 9 ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, Tanja Parkko, Jarmo 

Rosama, Satu Rantanen, Niina Äikäs, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jukka 

Rantala). Puheenjohtaja totesi, että Moislahden ehdotus on tullut kaupungin-

hallituksen päätökseksi. 

 

Mika Koivisto ehdotti Mikko Kangasojan kannattamana talousarviokirjan lu-

kuun 9.3.3 lisäystä, että katuvalot sytytetään arkisin klo 04.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Koiviston ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa ni-

menhuutoäänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, 

Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Niina Äikäs, Kristiina Eng-

ström, Emma Lindqvist, Jukka Rantala) ja 2 ei-ääntä (Mika Koivisto, Mikko 

Kangasoja). Puheenjohtaja totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus on 

tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.  

 

Kaupunginjohtaja täydensi päätösehdotustaan siten, että talousarviokirjan lu-

vusta 9.5.3 s. 90 poistetaan virkkeet ”Kaupunginhallituksen 25.3.2021 teke-

män päätöksen mukaisesti liikuntapaikkojen maksuja korotetaan aikuisten 

osalta. Tavoitteena on saada lisätuloja 45.000 €.” Kaupunginhallitus hyväksyi 

tämän yksimielisesti.  

 

Talousarviokirjan luvun 9.6 osalta Kristiina Engström ehdotti Emma Lindqvis-

tin kannattamana, että talousarvioon lisätään neuvolapsykologin vakanssi. 

Vuoden 2020 palveluverkkoselvityksessä ilmenee, että yhden neuvolapsyko-

login vastuulla on 2000 lasta. Selvityksen mukaan "tämänhetkinen resurssi ei 

mahdollista yhteisöllisen ja konsultatiivisen työn riittävää tekemistä, joka kui-

tenkin olisi ennaltaehkäisevän työn kannalta tärkeää." Vertailun vuoksi vielä 

vuonna 2020 perusopetuksessa ja lukiolla opiskelijoita oli 960/psykologi. Jo 

tämä oppilasmäärä koettiin sen verran hälyttävänä, että vuoden 2021 talous-

arviossa perustettiin uusi koulupsykologin vakanssi. Vuosikustannus sivuku-

luineen 60 000 € ja vastaavan summan voi vähentää erikoissairaanhoidon 

budjetista.  
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Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Engströmin eh-

dotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa 

nimenhuutoäänestyksessä annettiin 7 jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislah-

ti, Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jukka Ran-

tala) ja 4 ei-ääntä (Satu Rantanen, Niina Äikäs, Kristiina Engström, Emma 

Lindqvist). Puheenjohtaja totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus on tul-

lut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

 

Talousarviokirjan luvun 9.6 osalta Kristiina Engström ehdotti Emma Lindqvis-

tin kannattamana, että talousarvioon lisätään psykologin vakanssi mielenter-

veystiimiin. Raisio on sitoutunut sopeutusohjelman kohdassa 27 vähentä-

mään erikoisairaanhoidon kustannuksia kehittämällä perustason päihde- ja 

mielenterveyspalveluita. Sopeutusohjelman kohdan 33 mukaan päihde- ja 

mielenterveyspalvelujen asumispalvelujen ostoja vähennetään. Kuitenkin yk-

sikön tehtävät ovat lisääntyneet (esimerkiksi paljon aikaa vievät ADHD-

tutkimukset) ilman lisäresursseja. Mielenterveystiimiin on tällä hetkellä 2 kk 

jono, ja johtava psykologi arvioi yksikön tarvitsevan joko psykiatrisen sairaan-

hoitajan tai psykologin. Esimerkiksi terveyskeskuksessa kiireetön jono on 7 

viikkoa. Tätä jonoa ollaan purkamassa määräaikaisilla sairaanhoitajien (8 x) ja 

terveyskeskuslääkärin vakansseilla. Mielenterveyspuolelle lisäresursseja ei 

ole osoitettu. Vuosikustannus sivukuluineen 60 000 € ja vastaavan summan 

voi vähentää erikoissairaanhoidon budjetista.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Engströmin eh-

dotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa 

nimenhuutoäänestyksessä annettiin 7 jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislah-

ti, Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jukka Ran-

tala) ja 4 ei-ääntä (Satu Rantanen, Niina Äikäs, Kristiina Engström, Emma 

Lindqvist). Puheenjohtaja totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus on tul-

lut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

 

Jonna Mero poistui klo 15.12 tämän asian käsittelyn aikana.  

 

Pidettiin kokoustauko klo 15.15-15.25. 

 

Talousarviokirjan luvun 9.6 osalta Tanja Parkko ehdotti Jonni Moislahden 

kannattamana, että sote-lautakunnalle kasvatetaan kohdentamattoman sääs-

tön osuutta 350.000 eurosta 700.000 euroon.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Parkon ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa ni-

menhuutoäänestyksessä annettiin 5 jaa-ääntä (Jarmo Rosama, Satu Ranta-



Raision kaupunki Pöytäkirja   46 (64) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 29.11.2021  

 

nen, Niina Äikäs, Kristiina Engström, Emma Lindqvist) ja 6 ei-ääntä (Jari Sa-

lonen, Jonni Moislahti, Tanja Parkko, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jukka 

Rantala). Puheenjohtaja totesi, että Parkon ehdotus on tullut kaupunginhalli-

tuksen päätökseksi.  

 

Talousarviokirjan luvun 9.6 osalta Emma Lindqvist ehdotti, että erikoissai-

raanhoidon määrärahoista leikattu 350.000 euron osuus palautetaan talous-

arvioon.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Lindqvistin eh-

dotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa 

nimenhuutoäänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislah-

ti, Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Niina Äikäs, Mika Koivisto, Mikko Kan-

gasoja, Jukka Rantala) ja 3 ei-ääntä (Satu Rantanen, Kristiina Engström, 

Emma Lindqvist). Puheenjohtaja totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus 

on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

 

Talousarviokirjan luvun 10.3 taulukon s. 104 osalta Jonni Moislahti ehdotti Mi-

ka Koiviston kannattamana, että yhteiskäyttöpolkupyöriin varattu määräraha 

(10.000 €) poistetaan. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Moislahden eh-

dotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa 

nimenhuutoäänestyksessä annettiin 3 jaa-ääntä (Satu Rantanen, Kristiina 

Engström, Emma Lindqvist) ja 8 ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, Tanja 

Parkko, Jarmo Rosama, Niina Äikäs, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jukka 

Rantala). Puheenjohtaja totesi, että Moislahden ehdotus on tullut kaupungin-

hallituksen päätökseksi. 

 

Talousarviokirjan luvun 10.3 taulukon s. 104 osalta Jonni Moislahti ehdotti Mi-

ka Koiviston kannattamana, että sähköautojen latausinfran kehittämisen mää-

räraha (25.000 €) poistetaan. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Moislahden eh-

dotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa 

nimenhuutoäänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä (Kristiina Engström, Emma 

Lindqvist) ja 9 ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, Tanja Parkko, Jarmo 

Rosama, Satu Rantanen, Niina Äikäs, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jukka 

Rantala). Puheenjohtaja totesi, että Moislahden ehdotus on tullut kaupungin-

hallituksen päätökseksi. 
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Talousarviokirjan luvun 10.3 taulukon s. 105 osalta Kristiina Engström ehdotti, 

että pakettiautoa ei hankita. Engströmin ehdotus raukesi kannattamattomana. 

 

Talousarviokirjan luvun 10.3 s. 106 osalta Mikko Kangasoja ehdotti Mika Koi-

viston, Kristiina Engströmin ja Emma Lindqvistin kannattamana, että ”Kerttu-

lan omatoimi liikunta-alueen kehittäminen” (50.000 €) sisältäisi myös Kerttulan 

liikuntahallin kuntosalin jatkuvan parantamisen. Kaupunginhallitus hyväksyi 

Kangasojan ehdotuksen yksimielisesti.  

 

Pidettiin kokoustauko klo 16.25-16.30. 

 

Janne Laulumaa poistui kokouksesta klo 16.30. 

 

Talousarviokirjan luvun 10.3 s. 106 osalta Moislahti ehdotti Rosaman, Lind-

qvistin ja Parkon kannattamana, että Pump-track -rata (260.000 € vuodelle 

2022) käynnistetään suunnittelutyöllä v. 2022 aikana, ja suunnitelma hyväksy-

tään sekä investoinnin aloituslupa myönnetään erikseen vapaa-

aikalautakunnan päätöksellä, edellyttäen että hankkeelle on myönnetty AVI:n 

liikuntapaikkainvestointituki. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 

poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, et-

tä kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Moislahden eh-

dotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin. Suoritetussa 

nimenhuutoäänestyksessä annettiin 4 jaa-ääntä (Mika Koivisto, Mikko Kan-

gasoja, Kristiina Engström, Jukka Rantala) ja 7 ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni 

Moislahti, Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Niina Äikäs). Pu-

heenjohtaja totesi, että Moislahden ehdotus on tullut kaupunginhallituksen 

päätökseksi. 

 

Talousarviokirjan luvun 10.4. osalta Jonni Moislahti ehdotti Tanja Parkon kan-

nattamana, että Kuloistenniitty 2, hanke 3041 aikaistetaan vuodella (aloitus jo 

vuonna 2022). Kaupunginhallitus hyväksyi Moislahden ehdotuksen yksimieli-

sesti.  

 

Talousarviokirjan luvun 10.4 osalta Kristiina Engström ehdotti Jonni Moislah-

den ja Emma Lindqvistin kannattamana hankkeen 3010 Raisionkaaren jatke 

poistamista kokonaan investointiohjelmasta. Kaupunginhallitus hyväksyi Kris-

tiina Engströmin ehdotuksen yksimielisesti.  

 

 

Kaupunginhallitus päätti ehdottaa valtuustolle  

 

- että valtuusto hyväksyy ohessa olevan talousarvion vuodelle 2022 ja talous-

suunnitelman vuosille 2023-2024 kokouksessa tehdyin muutoksin 

 

- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava:  
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   o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista lainaa si-

ten, että nettolainanotto vuoden lopussa on 15 340 240 euroa.  

   o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 

turvaamiseksi vuoden 2022 aikana 15 340 240 euron määrään asti. Lainanot-

tovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän lyhytaikaisen lainan 

myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille.  

 

- että otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 

 

- että kaupunki myöntää talousarviossa esitetysti Raision Vuokra-asunnot 

Oy:lle yhtiön talousarviossaan esittämän lainatarpeen mukaisen lainan 7,0 

miljoonaa euroa vuodelle 2022 ja vastaa näin tulleeseen konserniohjepyyn-

töön 

 

- että kaupungin ostolaskudata avataan mahdollisuuksien mukaan kerran 

vuodessa talouspalveluiden, päätöksentekopalveluiden, viestintäpalveluiden 

ja digipalveluiden yhteistyönä seuraavin edellytyksin ja aikatauluin: Ostolaskut 

julkaistaan kerrallaan koko vuoden osalta siltä osin, kuin se on muun muassa 

tietosuojamääräykset huomioiden mahdollista. Salaisiksi luokiteltuja tietoja ei 

julkaista. Ensimmäisen julkaistavan vuoden 2021 ostolaskudata avataan jos-

sain vaiheessa vuoden 2022 aikana, jos se on teknisten ja muiden operatiivis-

ten toimien puitteissa mahdollista ja sen jälkeen vuosittain vuoden ensimmäi-

sellä vuosipuoliskolla tilinpäätöksen valmistuttua. 

 

- Kaupunginhallitus valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään 

hallituksen päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset 

korjaukset talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä lainan-

ottoa koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää hallituksen 

päätöksiä vastaavaksi. 

 

 

Liitteet 7 Talousarvio 2022 ja taloussuunnitelma 2023-2024 

 8 Liitteet 1-3. Sivistys-, vapaa-aika-, sosiaali- ja terveyslautakunnan vakanssi-

esitykset 

 9 Liitteet 4-8. Lautakuntien käsittelemät talousarvioehdotukset 

 10 Liite 9. Henkilöstösuunnitelma Raision kaupunki 2022 

 11 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 1 

 12 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 2 

 13 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 3 

 14 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 4 

 15 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 5 

 16 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 6 

 17 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 7 

 18 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 8 

 19 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 9 

 20 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 10 

 21 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 11 

 22 Äänestysluettelo 29.11.2021 § 193_äänestys 12 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle  

 

- että valtuusto hyväksyy ohessa olevan talousarvion vuodelle 2022 ja ta-

loussuunnitelman vuosille 2023-2024 

 

- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava:  

o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista lainaa 

siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on 15 715 240 euroa. 

o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 

turvaamiseksi vuoden 2022 aikana 15 715 240 euron määrään asti. 

Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän lyhytai-

kaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille. 

 

- että otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 

 

- että kaupunki myöntää talousarviossa esitetysti Raision Vuokra-asunnot 

Oy:lle yhtiön talousarviossaan esittämän lainatarpeen mukaisen lainan 7,0 

miljoonaa euroa vuodelle 2022 ja vastaa näin tulleeseen konsernioh-

jepyyntöön 

 

- että kaupungin ostolaskudata avataan mahdollisuuksien mukaan kerran 

vuodessa talouspalveluiden, päätöksentekopalveluiden, viestintäpalvelui-

den ja digipalveluiden yhteistyönä seuraavin edellytyksin ja aikatauluin: 

Ostolaskut julkaistaan kerrallaan koko vuoden osalta siltä osin, kuin se on 

muun muassa tietosuojamääräykset huomioiden mahdollista. Salaisiksi 

luokiteltuja tietoja ei julkaista. Ensimmäisen julkaistavan vuoden 2021 os-

tolaskudata avataan jossain vaiheessa vuoden 2022 aikana, jos se on 

teknisten ja muiden operatiivisten toimien puitteissa mahdollista ja sen jäl-

keen vuosittain vuoden ensimmäisellä vuosipuoliskolla tilinpäätöksen 

valmistuttua. 

 
- että valtuusto valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään 

valtuuston päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekni-

set korjaukset talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä 

lainanottoa koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää val-

tuuston päätöksiä vastaavaksi. 

 

Päätös  

Puheenjohtaja ehdotti, että aluksi pidetään ryhmäpuheenvuorot valtuustoryh-

mien suuruusjärjestyksessä, minkä jälkeen valtuusto käy yleiskeskustelun ko-

ko talousarviosta. Yleiskeskustelun jälkeen käsitellään talousarvioehdotuk-

seen ja taloussuunnitelmaehdotukseen esitettävät muutokset lukukohtaisesti. 

 

Käsittelyjärjestys hyväksyttiin. 
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Kaupungininsinööri Mikko Kunttu saapui kokoukseen klo 16.45.  

Eila Karsikas poistui kokouksesta klo 17.16. 

Va. tekninen johtaja Timo Oja saapui kokoukseen ja kaupungininsinööri Mikko 

Kunttu poistui klo 17.20. 

 

Luku 3.6 Ilmastotyö 

 

Jonna Mero ehdotti Eveliina Tyyskäsen ja Niko Toivosen kannattamana, että 

kohtaan 3.6 lisätään, että saavuttamatta jäänyt 80 % vähennys 1990 tasosta 

kompensoidaan hiilinieluilla tai muilla kompensaatiomekanismeilla. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Jonna Meron tekemää ehdotus-

ta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa-ääntä ja 9 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 1). 

 

*** 

 

Markus Maunula saapui kokoukseen klo 17.57 ja Teija Hurmerinta poistui. 

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen tauon ajaksi klo 18.01-18.17. 

 

Luku 9.3. Infralautakunta 

 

Ari Korhonen ehdotti Jarmo Rosaman, Jari Pulkkisen ja Juha Jormanaisen 

kannattamana, että infralautakunnan talousarvioon lisätään +90.000 ja poiste-

taan sopeuttamisohjelman kohta ”Katuvalojen sammuttaminen arkiöinä klo 

01-05.” (KV 12.4.2021 § 52) 1.1.2022 lukien. 

 

Ari Leinonen ehdotti Heikki Laineen kannattamana, että katuvalojen osalta 

palataan ns. normaaliaikaan eli luovutaan säästötoimista. Kustannusvaikutus 

sisältyy nyt myönnettävään määrärahaan. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeavat kannatetut ehdotukset ja asiasta on äänestettävä. 

Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: ensin äänestetään vas-

takkain Korhosen ja Leinosen ehdotukset siten, että Ari Korhosen tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Ari Leinosen tekemää ehdotusta 

kannattava äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänes-

tyksessä annettiin 16 jaa-ääntä ja 26 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi, että ää-

nestyksessä voitti Ari Leinosen ehdotus. 
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Tämä jälkeen puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan 

äänestys, jossa kaupunginhallituksen pohjaehdotusta kannattavat äänestävät 

jaa ja Ari Leinosen tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestys-

ehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 15 jaa-ääntä ja 27 

ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi, että Ari Leinosen ehdotus oli tullut valtuuston 

päätökseksi. 

 

Äänestysluettelot ovat pöytäkirjan liitteenä (äänestykset 2 ja 3). 

 

Luku 9.5. Vapaa-aikalautakunta 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Heikki Laineen, Juha Jormanaisen ja Annika 

Ollilan kannattamana, että luvun 9.5.2 toisen kappaleen lause ”Harkon tilaky-

symykseen pyritään löytämään ratkaisu” muutetaan muotoon ”Harkon tilaky-

symys ratkaistaan”.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjohta-

ja totesi, että Hannele Lehto-Laurilan ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuus-

ton päätökseksi. 

 

*** 

 

Ari Korhonen ehdotti Ari Leinosen kannattamana, että luvusta 9.5.3. poiste-

taan viisi viimeistä kappaletta, jolloin lukuun jäävät tekstit: 

 

”Kaupunginhallituksen 25.3.2021 tekemän päätöksen mukaisesti kirjaston 

palkoista on leikattu 40 000 €, joskaan eläköityminen ei ole varmistunut. 

 

Kirjaston maksutuloja on kasvatettu 4 000 €. 

 

Kulttuuripalveluiden vuokratuottoja on kasvatettu 3 000 €.”  

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjohta-

ja totesi, että Ari Korhosen ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Luku 9.6. Sosiaali- ja terveyslautakunta 

 

Heikki Suominen saapui kokoukseen klo 19.19. 

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen neuvottelutauon ajaksi klo 19.30-19.45 

ennen tästä asiasta käytyjä äänestyksiä. 
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Eveliina Tyyskänen ehdotti Juha Jormanaisen kannattamana, että talousar-

viokirjasta poistetaan soten kohdentamattomat säästöt ja palautetaan menoja 

700 000 € soten talousarvioon.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Eveliina Tyyskäsen tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 4). 

 

*** 

 

Sari Suominen ehdotti Eveliina Tyyskäsen kannattamana, että erikoissairaan-

hoidon määrärahoista leikattu 350 000 euron osuus palautetaan talousarvi-

oon. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Sari Suomisen tekemää ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 5). 

 

*** 

 

Ella Mylly ehdotti Sari Suomisen, Niko Toivosen, Jari Pulkkisen ja Annika Olli-

lan kannattamana, että perhe- ja sosiaalipalveluiden palvelualueelle peruste-

taan uusi neuvolapsykologin vakanssi (vuosikustannus sivukuluineen 60 

000€) ja vastaava summa vähennetään erikoissairaanhoidon budjetista. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Ella Myllyn tekemää ehdotusta 

kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 26 jaa-ääntä, 10 ei-ääntä ja 7 tyhjää 

ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 

valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 6). 

 

*** 

 

Ella Mylly ehdotti Sari Suomisen, Niko Toivosen, Jari Pulkkisen ja Annika Olli-

lan kannattamana, että päihde- ja mielenterveysyksikköön perustetaan psyko-

login vakanssi (vuosikustannus sivukuluineen 60 000€) ja vastaava summa 

vähennetään erikoissairaanhoidon budjetista. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Ella Myllyn tekemää ehdotusta 

kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 27 jaa-ääntä, 11 ei-ääntä ja 5 tyhjää 

ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 

valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 7). 

 

*** 

 

Heikki Laine ehdotti Sari Suomisen ja Eeva Savolan kannattamana, että vuo-

delle 2022 varataan 53 035 euroa LifeCare päivityksen leasingmaksua varten. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Heikki Laineen tekemää ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 35 jaa-ääntä ja 8 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 8). 

 

Luku 10. Investoinnit 

 

Jonna Mero ehdotti Niko Toivosen kannattamana, että pumptrack-radan in-

vestoinnin suuruus puolitetaan ja siirretään vuodelle 2023. Hankkeen peruste-

luksi tulee laatia tarkemmat suunnitelmat ja arvioida samalla Tiedonpuiston 

yhtenäiskoulun ja Vaisaaren seudun vapaa-ajan ulkoliikuntapaikkojen panos-
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tusten suhdetta tulevan pohjoisen alueen yhtenäiskoulun ympäristön vapaa-

ajan rakenteiden tarpeisiin. Hankkeessa tulee myös huomioida laajemmin 

kaupunkikehityksellinen näkökulma, eli mihin haluamme keskittää rakennet-

tua ympäristöä ja missä säilyttää luonnonympäristöä. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Jonna Meron tekemää ehdotus-

ta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 26 jaa-ääntä, 16 ei-ääntä ja 1 tyhjä ää-

ni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 

valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 9). 

 

*** 

 

Niko Toivonen ehdotti Jani Suomisen, Eveliina Tyyskäsen ja Sari Suomisen 

kannattamana, että kaupunginhallituksen poistama sähköautojen latausinfran 

kehittämisen määräraha 25 000 € pysytetään talousarviossa alkuperäisen esi-

tyksen mukaisesti.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen tekemää ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 10). 

 

*** 

 

Eveliina Tyyskänen ehdotti Sari Suomisen kannattamana, että talousarvioon 

palautetaan 10 000 euron määräraha yhteiskäyttöpolkupyöriin.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Eveliina Tyyskäsen tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 34 jaa-ääntä ja 9 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 11). 

 

*** 

 

Niko Toivonen ehdotti Jonna Meron ja Jani Suomisen kannattamana, että Ku-

loistenniitty 2 –hanketta ei aikaisteta vuodella vaan se toteutetaan alkuperäi-

sen aikataulun mukaisesti. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen tekemää ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 34 jaa-ääntä ja 9 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 12). 

 

*** 

 

Kaupunginvaltuusto päätti 

 

- hyväksyä ohessa olevan talousarvion vuodelle 2022 ja taloussuunnitel-

man vuosille 2023-2024 kokouksessa tehdyin muutoksin 

 

- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava: 

o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista lainaa 

siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on 15 715 240 euroa. 

o Kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 

turvaamiseksi vuoden 2022 aikana 15 715 240 euron määrään asti. 

Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän lyhytai-

kaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille. 

 

- että otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 

 

- että kaupunki myöntää talousarviossa esitetysti Raision Vuokra-asunnot 

Oy:lle yhtiön talousarviossaan esittämän lainatarpeen mukaisen lainan 7,0 

miljoonaa euroa vuodelle 2022 ja vastaa näin tulleeseen konsernioh-

jepyyntöön 

 
- että kaupungin ostolaskudata avataan mahdollisuuksien mukaan kerran 

vuodessa talouspalveluiden, päätöksentekopalveluiden, viestintäpalvelui-
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den ja digipalveluiden yhteistyönä seuraavin edellytyksin ja aikatauluin: 

Ostolaskut julkaistaan kerrallaan koko vuoden osalta siltä osin, kuin se on 

muun muassa tietosuojamääräykset huomioiden mahdollista. Salaisiksi 

luokiteltuja tietoja ei julkaista. Ensimmäisen julkaistavan vuoden 2021 os-

tolaskudata avataan jossain vaiheessa vuoden 2022 aikana, jos se on 

teknisten ja muiden operatiivisten toimien puitteissa mahdollista ja sen jäl-

keen vuosittain vuoden ensimmäisellä vuosipuoliskolla tilinpäätöksen 

valmistuttua. 

 

- valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään valtuuston pää-

töksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset korjaukset ta-

lousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä lainanottoa kos-

kevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää valtuuston päätök-

siä vastaavaksi. 
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 Asianro 1246/01.04.01/2021 

§ 194 

Valtuutettu Heikki Laineen ym. valtuutettujen aloite henkilökunnan työturvallisuu-

den parantamisesta 

 

 

Valtuutettu Heikki Laine jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Me kaikki muistamme ikävät tapaukset, missä koulujen oppilaiden ja opetta-

jien koskemattomuutta on uhattu ja ikäviltä seurauksilta ei ole vältytty. Vas-

taavia uhkaavia tilanteita on kohdistunut myös muiden alojen yksiköihin. On-

neksi Raisiossa on vielä vältytty ikävimmiltä seuraamuksilta. 

 

Meidän tulee kaikin keinoin turvata henkilöstön ja heidän alaisuudessaan toi-

mivien ihmisten turvallisuus ja fyysinen koskemattomuus. Lisäksi meidän tu-

lee luoda puitteet, missä voimme taata sen, että kiireellinen apu olisi tarvitta-

essa saatavissa mahdollisimman joustavasti ja nopeasti. 

 

Tänään hyväksytyssä talousarviossa ja sen ohessa olleen henkilöstö- ja kou-

lutussuunnitelmassa on mainittu kohdassa 7. Työsuojelun ja yhteistoiminnan 

kehittäminen; Työsuojelu on jokapäiväistä työtä ja työn turvallisuutta ja ter-

veellisyyttä ennakoidaan tekemällä työn vaarojen arviointi jokaisella työpaikal-

la.  

 

Ehdotan, että Raisiossa suunnitellaan ja toteutetaan jokaisessa työyksikössä 

hälytysjärjestelmä, missä jokaiseen työhuoneeseen asetetaan hälytyksen 

varmistava kytkin, joka hälyttää vaaratilanteissa yksikön kaikkiin toimipistei-

siin, jos ja kun kiireellinen apu on tarpeen. 

 

Tällaisia tilanteita on fyysistä koskemattomuutta uhkaavien tilanteiden lisäksi 

myös tapahtumat, missä esim. koululuokassa, vastaanotolla tai muissa vas-

taavissa paikoissa tarvitaan kiireellistä apua. Tällöin esim. elvytys voidaan 

aloittaa välittömästi ja hälytys lisäavusta saadaan toteutettua hälytystä apuna 

käyttäen.  

 

Raisiossa 29.11.2021 

 

Heikki Laine  Ari Leinonen 

Eeva Savola  Jari Salonen 

Harri Seikola  Teija Hurmerinta 

Janne Aso  Hans Våg 

Jari Pulkkinen Janne Laulumaa 

Anneli Kivijärvi Sari Suominen 

Juha Hellstén Kimmo Kosonen 

Heikki Suominen Niina Äikäs 

Vesa Parantainen” 
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Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 1248/12.00.01/2021 

§ 195 

Valtuutettu Jonna Meron ym. valtuutettujen aloite taiteen perusopetuksen järjes-

tämisestä ja kehittämisestä 

 

 

  Valtuutettu Jonna Mero jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Taiteen perusopetus on tavoitteellista asteittain etenevää opetusta, jonka ta-

voitteena on antaa oppilaalle valmiuksia itseilmaisuun, taiteenalan ammatilli-

seen koulutukseen ja taiteenalan korkea-asteen koulutukseen. Taiteen pe-

rusopetuksen opetussuunnitelman perusteiden 2017 mukaan opetettavia tai-

teenaloja ovat tällä hetkellä arkkitehtuuri, kuvataide, käsityö, mediataide, mu-

siikki, sanataide, sirkustaide, tanssi ja teatteritaide. 

 

Tällä hetkellä Raisiossa on mahdollista saada taiteen perusopetusta ainoas-

taan kuvataiteessa, jonka opetuksen järjestäjänä toimii Raisio-opisto. Lisäksi 

Raision kaupunki ostaa musiikkiopistopaikkoja Naantalin musiikkiopistosta ja 

Turun konservatorio ja musiikkiopistosta, mutta opetus järjestetään näiden 

oppilaitosten tiloissa Raision ulkopuolella. Yhdenvertaisuuden edistämiseksi 

opetusta tulisi pyrkiä järjestämään mahdollisimman lähellä, jotta esimerkiksi 

opetuspaikalle kuljettaminen ja siitä muodostuvat kustannukset eivät ole es-

teenä opetukseen osallistumiselle. 

 

Turun seudulla on useita eri taiteenalojen toimijoita, joilla on jo opetus- ja kult-

tuuriministeriön myöntämä lupa taiteen perusopetuksen järjestämiseksi. Li-

säksi Raisiossa on aktiivinen Raisio-teatteri, Raision VPK:n soittokunta ja 

Raision nuorisosoittokunta. 

 

Esitän, että Raisio selvittää Raisio-opiston ja lähialueen eri taiteenalojen toi-

mijoiden mahdollisuudet tarjota taiteen perusopetusta Raisiossa joko itsenäi-

sinä toimijoina tai yhteistyössä muiden kanssa. Esitän myös, että Raisio aktii-

visesti edistää taiteen perusopetuksen järjestämisen monipuolistamista Raisi-

ossa esimerkiksi tarjoamalla kohtuuhintaisia ja sopivia tiloja toimijoiden käyt-

töön sekä kutsumalla heitä taiteen perusopetuksen järjestäjiksi Raisioon. 

 
Jonna Mero  Mirva Salonen 

Saila Rintee  Jani Suominen 

Ella Mylly  Niko Toivonen 

Niko Dahlgren Ari Korhonen 

Helinä Aaltonen Jukka Rantala 

Annika Ollila  Janne Laulumaa 

Anneli Kivijärvi Sari Suominen 

Niina Äikäs  Elisa Vuorinen 

Juha Hellstén” 
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Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 1247/08.01.00/2021 

§ 196 

Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite Kaanaan alueen joukkoliikenteen 

parantamisesta 

 

 

Valtuutettu Janne Aso jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision läntisen alueen joukkoliikenne on varsin vajavainen Kaanaan alueen 

osalta. Bussilinjoista alueella kulkevat R2 ja 206. Näistä Raision sisäinen linja 

R2 kulkee Petäsmäen ja Kaanaan välillä arkisin siten, että Petäsmäestä Kaa-

naalle lähtee ensimmäinen vuoro klo 12.05 ja viimeinen vuoro klo 16.05 ja 

Kaanaalta Petäsmäen suuntaan ensimmäinen vuoro klo 12.35 ja viimeinen 

vuoro klo 16. 

 

Alueella kulkevan Fölin linjan 206 ensimmäinen vuoro Kaanaalta lähtee klo 

9.25 ja viimeinen klo 20.55. Linjan päätepysäkki on Puutorilla, josta ensim-

mäinen vuoro Kaanaalle lähtee klo 8.55 ja viimeinen vuoro klo 21.25. 

 

Kaanaan läpi kulkevat pari kertaa päivässä Fölin linja 201 Naantali – Turku 

reitillä, joka ohittaa Raision keskustan Naantalin pikatien kautta ja Fölin linja 

203 Teersalo – Turku reitillä, joka myöskin kulkee Naantalin pikatien kautta. 

 

Huomattavaa kuitenkin, että linjat kulkevat vain ja ainoastaan arkisin. Viikon-

loppuisin linjat eivät siis kulje lainkaan ja iltaisin liikennettä on heikosti. 

 

Vuoroajat tekevät sen, etteivät ne palvele hyvin työmatkaliikennettä ja opiske-

lijoiden oppilaitokseen pääsemistä. Samoin heikko joukkoliikenne vaikeuttaa 

lasten ja nuorten sekä muiden autottomien asiointia ja pääsyä esimerkiksi 

harrastusten pariin. Nykyisin yhä enenevissä määrin tehdään töitä myös vii-

konloppuisin, jolloin liikennettä ei ole lainkaan tai matkaa on yli kolme kilomet-

riä liikennöivän reitin pysäkille, joka on huomattavan paljon kaupunkiolosuh-

teissa. 

 

On selvästi havaittavissa, että alueen heikot joukkoliikenneyhteydet ovat vai-

keuttaneet, niin kaupungin kuin yksityisten tonttien myyntiä alueelta. 

 

Raision kaupungin uudessa strategiassa visiona on, että vuonna 2035 Raisio 

on vehreä ja vetovoimainen uuden sukupolven kasvukaupunki. Missiona on 

olla kestävän kasvun rohkea rakentaja. Arvoina kaupungilla ovat rohkeus, 

muutosketteryys, kestävyys, avoimuus sekä osallistavuus. 

 

On aika ryhtyä sanoista tekoihin. Alueellisen joukkoliikenteen parantaminen 

on selkeää työtä kestävän kasvun toteuttamiseksi ja ekologisuuden huomioon 

ottamiseksi kaupungin toiminnassa ja päätöksenteossa. 
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Esitämme, että Raisio ryhtyy toimenpiteisiin Kaanaan alueen joukkoliikenteen 

parantamiseksi. 

 

Raisiossa, 29. päivänä marraskuuta 2021 

 

Janne Aso 

Elisa Vuorinen Tanja Parkko 

Teija Hurmerinta Harri Seikola 

Jari Salonen Heikki Laine 

Ari Leinonen Eeva Savola 

Pirita Efe Jukka Rantala 

Ella Mylly Anneli Kivijärvi 

Sari Suominen Kimmo Kosonen 

Annika Ollila Mirva Salonen 

Jani Suominen Hans Våg 

Niina Äikäs Jonna Mero 

Jari Pulkkinen Niko Dahlgren 

Juha Hellstén” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (180-196 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 180-182, 187, 190, 192, 194-196 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 183-186, 188-189, 191, 193 Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuin-
ten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähe-
tettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

